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1915 ÇANAKKALE KÖPRÜSÜ'NÜN YILLIK 
ZAMAN TASARRUFU  OLACAK624 MİLYON LİRA

Çanakkale Köprüsü hakkında bilgi 
veren Bakan Karaismailoğlu, “Tabliye 
bloklarının montajları ile artık 1915 
Çanakkale Köprüsü'nün büyük oranda 
tamamlandığını görüyoruz. Yıllık 
zaman tasarruf tutarı 624 milyon 
liraya, akaryakıt tasarruf tutarı ise 113 
milyon liraya ulaşacak" dedi.

Vali Aktaş, Assos Bölgesine Gitti

Bunu Yaparsak Hem Esnaf Hem de 
Vatandaş Mutlu Olur
2012 yılında Çanakkale T�caret ve Sanay� Odası, Çanakkale Beled�yes� ve 
Çanakkale Esnaf ve Sanatkârlar Odaları B�rl�ğ�'n�n �ş b�rl�ğ�yle alışver�ş 
günler� yapılmıştı. %40'a varan �nd�r�mler yapılmış, Çarşı'da adeta b�r 
fest�val havası esm�şt�. Etk�nl�ğ�n amacı, t�car� hayatını hareketlend�rmek, 
mevs�msel ve ekonom�k durgunluğa canlılık kazandırmak, tüket�c�n�n ucuz, 
bol ve kal�tel� ürünle buluşmasını sağlamaktı. Amaç tam anlamıyla hasıl 
olmuştu.
Bu etk�nl�ğ� yen�den düzenlemek �ç�n sanırım bundan daha doğru 
b�r zaman olamaz. 2 yıldır pandem� sebeb�yle çok büyük yara alan 
çarşı esnafına b�r moral, mot�vasyon olur. Hazır sezon sonu da 
gelm�şken, esnaf el�ndek� ürünler� depoya kaldırmak ya da firmalara 
�ade göndermek zorunda kalmaz ve çok uygun fiyatlarla Çanakkale 
halkına ulaştırmak �ç�n güzel b�r fırsatı yakalamış olur. Tam 
anlamıyla alan memnun, satan memnun ortamı oluşur. 
Beled�ye İskele Meydanında güzel b�r konser etk�nl�ğ� yapar. 
Çarşı �ç�nde yerel müz�k ve sanat topluluklarının çeş�tl� 
etk�nl�kler yapmasını organ�ze eder. Hem böylel�kle yerel müz�k 
ve sanat gruplarına küçük de olsa b�r destek ver�lm�ş olur hem de 
10 Ek�m'de şehr�m�ze �lk defa gelecek b�nlerce yen� ün�vers�te 
öğrenc�s�ne güzel b�r hoş geld�n dem�ş oluruz. Beled�yen�n yerel 
kalkınmayı desteklemek amacıyla Barbaros mahalles�nde sadece 
yerel üret�c�ler�n yer aldığı “Harmanlık Üret�c� ve Kooperat�fler 
Pazarının” üyeler� Cumhur�yet meydanında tezgahlarını açarlar, 
alışver�ş günler� onlara da b�r can suyu olur…
Kerem İriç yazdı, devamı sayfa 3'de 

1.5 Yıl Beklendi: Okullar 
Açılırken Çalışma Başladı
Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes�'n�n açılmasına günler 
kala Araştırma Hastanes� ve 18 Mart İÇDAŞ Ulu Cam�� 
arasında kalan yolun bakım ve onarım çalışmasına 
başlandı. B�r buçuk yıldır boş olan okulda öğrenc�ler 
gel�rken çalışmaya başlanması d�kkat çekt�.

Eko Turizmcilere Kötü Haber, 
Emsal Karar Olacak!

Son zamanlarda Çanakkale �ç�n 
büyük tehl�ke oluşturan Ekotur�zm 
dosyaları �ç�n mahkemeden 
yürütmey� durdurma kararı çıktı. 
Ekotur�zm projes� �ç�n yapılan �mar 
değ�ş�kl�kler�ne, TMMOB 
M�marlar Odası ve TMMOB Z�raat 
Mühend�sler� Odası tarafından 
açılan davalarda mahkeme 
yürütmey� durdurma kararı verd�. İl 
Genel Mecl�s�'�nden peş peşe geçen 
Ekotur�zm dosyaları �ç�n de emsal 
karar n�tel�ğ� oluşturacak.

“VELİLERE MADDİ KÜLFET OLUŞTURACAK 
  UYGULAMALARDAN KAÇININ”

5

MEB'den okullara yardımcı kaynak uyarısı

CHP Bayram�ç İlçe Başkanı Bu Sözlerle İst�fa Ett�

"YOLUM  YOLU ATATÜRK
   PARTİ 'DİR”CHP
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“HALKIN BAKKALI” 
2.ŞUBESİ ESENLER'DE AÇILDI
Başkan Gökhan; “Çanakkale Yerel Kalkınma 
Projeler� İle Örnek Alınacak İller Arasına G�rd�”

5 Zincir Market İçin 
Müfettiş Görevlendirildi
T�caret Bakanlığı, 5 büyük z�nc�r markettek� ürünlerde 
fah�ş fiyat artışı yapılıp yapılmadığının tesp�t� �ç�n 
T�caret Müfett�şler� görevlend�r�ld�ğ�n� açıkladı.

Çanakkale'de 
Vaka Sayıları 

Yükseldi!

İllerde 100 b�n nüfusa 
karşılık gelen haftalık 
vaka sayısını gösteren 
�ns�dans har�tasına 
göre Çanakkale'de 
vaka sayıları artış 
gösterd�. 6
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“Assos'un Siyasete 
  Alet  Edilmesi 
  Bizleri Üzmüştür” 

  ÇTSO Başkanı Semizoğlu; 

3

“Islah Projesiyle Assos'un 
Marka Değeri Artırılacak ve 
DüşenKayaların Engellenerek 
İnsanların Can ve Mal Güvenliği 
Sağlanacaktır.”
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Çanakkale Köprüsü hakkında bilgi veren Bakan Karaismailoğlu, 
“Tabliye bloklarının montajları ile artık 1915 Çanakkale 
Köprüsü'nün büyük oranda tamamlandığını görüyoruz. Yıllık 
zaman tasarruf tutarı 624 milyon liraya, akaryakıt tasarruf tutarı 
ise 113 milyon liraya ulaşacak" dedi.
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Adil Karaismailoğlu, Çanakkale'nin 
Lapseki ve Gelibolu ilçeleri arasında yapımı devam eden 1915 
Çanakkale Köprüsü'nü ziyaret etti.
Bakan Karaismailoğlu, "kedi yolundan" yapacağı inceleme öncesi 
kameraların karşısına geçti

'ASIRLARIN HAYALİ'
Çalışmalarla ilgili açıklamalarda bulunan Karaismailoğlu sadece 
kulelere yakın kısımlardaki tabliyelerin montajının kaldığını 
söyledi.  Artık "Asırların hayali" için geri sayımın başladığını 
belirten Karaismailoğlu, 1915 Çanakkale Köprüsü'nün 101 
kilometre uzunluğuyla Kınalı-Tekirdağ-Çanakkale-Savaştepe 
Otoyolu Projesi kapsamında yer aldığını anlattı.

2 BİN 23 METRELİK ORTA AÇIKLIK 
CUMHURİYETİN 100. YIL DÖNÜMÜNÜ 
SEMBOLİZE EDİYOR
Karaismailoğlu, köprünün 2 bin 23 metre orta açıklık ve 770'er 
metre yan açıklıklarıyla 3 bin 563 metre uzunluğunda olduğunu 
belirterek şunları söyledi:
"2 bin 23 metrelik orta açıklık, Cumhuriyetimizin 100. kuruluş yıl 
dönümünü sembolize ediyor ve tamamlandığında dünyanın en 
büyük orta açıklıklı asma köprüsü unvanına sahip olacak. 365 ve 
680 metrelik yaklaşım viyadükleri ile beraber toplam geçiş 
uzunluğu ise 4 bin 608 metreye ulaşıyor.

"318 METRELİK ÇELİK KULELER, 18 MART'I 
İŞARET EDECEK"
Köprümüzün 318 metrelik çelik kuleleri, Çanakkale Deniz 
Zaferi'nin kazanıldığı 18 Mart 1915'i işaret edecektir. İki çelik kule 
arasındaki köprümüz, dünyada ikiz tabliye olarak tasarlanan 
nadir asma köprülerden biri olma özelliğine de sahip. 
Tamamlanınca, dünyada 2 bin metre orta açıklığın üzerinde ikiz 
tabliye olarak tasarlanan ve inşa edilen ilk köprü olarak tarihe 
geçecek. 318 metrelik kule yüksekliği ve 16 metrelik mimari 
amaçlı top mermisi figürüyle birlikte düşünüldüğünde deniz 
seviyesinden 334 metre yüksekliğe erişecek ve dünyanın en 
yüksek kulelerine sahip asma köprüsü olacak."

"ÜLKENİN SİMGE YAPILARINDAN BİRİ 
OLACAK"
1915 Çanakkale Köprüsü'nün "en"lerin projesi olarak Çanakkale 
Boğazı'na adeta mühür vuracağını ve ülkenin simge yapılarından 
olacağını vurgulayan Karaismailoğlu, "2x3 trafik şeritli 
köprümüzün tabliyesi, 45 metre genişlikte ve 3,5 metre 
yükseklikte ikiz tabliye olarak projelendirildi. Asma köprü kule 
temelleri Asya tarafında eksi 45 metre, Avrupa tarafında ise eksi 
37 metre derinlikte iyileştirilmiş deniz tabanına serbestçe 
oturmuştur. 1915 Çanakkale'de kuru havuz ve ıslak havuzda 
keson imalatları, plint ve bağ kirişi imalatları, ankraj blokları, kule 
montajı, ana kablo montajı, tabliye montajı ve üst yapı çalışmaları 
gibi yapım tekniği açısından birçok önemli imalat kalemi yer 
alıyor.

"DÜNYANIN ETRAFINDA DÖRT KEZ 
DÖNECEK KADAR ÇELİK TEL KULLANILDI"
Köprüde 162 bin kilometre uzunluğunda yani dünyanın etrafında 
dört defa dönecek kadar çelik tel kullanılmakta. Bölgedeki 
yüksek rüzgar hızları dikkate alınarak tasarlanan köprümüz, 
gerek işletme döneminde gerekse de inşaat sırasında oluşacak 
en elverişsiz rüzgar etkilerine karşı stabilitesi test edilmiş ve bu 
testlerden başarıyla çıkmıştır." diye konuştu.

18 MART 2022'DE HİZMETE GİRECEK
Karaismailoğlu, köprünün kule temellerinin, olası büyük 
depremlere karşı çelik kazıklarla güçlendirildiğini ve zemin 
üzerinde konumlandırılmış batırma keson tipi temel seçildiğini 
dile getirerek, "Görevli şirket tarafından yapım bedeline 2,332 
milyar avro, kamulaştırma çalışmalarına ise 579 milyon lira 
harcama yapılmıştır." diye konuştu.
Kule kesonlarının konumlandırıldığı alanda deniz dibi tarama 
çalışmalarının yapıldığını ifade eden Karaismailoğlu,"Kule keson 
temellerinin konumlandırıldığı alandaki deniz tabanında zemin 
iyileştirmesi için güney kulede 165 adet, kuzey kulede ise 203 
adet olmak üzere toplam 368 adet 2,5 metre çapındaki çelik kazık 
çakıldı. Ana kablo imalatları tamamlanarak, 304 adet tel 

demetinden oluşan ana kablonun 5 Şubat 2021 tarihinde montaj 
çalışmalarına başlanılarak, montaj, ön sıkıştırma ve nihai 
sıkıştırma çalışmaları ile askı kelepçeleri ve düşey askı 
halatlarının montaj çalışmaları tamamlandı. Tabliye panel ve blok 
imalatları yapıldı. Montajları tamamlanan 66 adet mega blok, 21 
adet single blok, Gölcük Çimtaş Tesisleri'nden Gelibolu Kuru 
Havuz Bölgesi'ndeki tabliye stok sahasına intikal ettirildi." dedi.

"TABLİYE MONTAJLARI BÜYÜK ORANDA 
TAMAMLANDI"
Karaismailoğlu, bugüne kadar orta açıklıkta 38 adet, yan 
açıklıklarda 32 adet olmak üzere toplamda 70 adet tabliye 
blokunun montajının bitirildiğini bildirdi. İtme-sürme yöntemiyle 
inşa edilen 680 metre uzunluğundaki Asya Yaklaşım Viyadüğü ile 
365 metre uzunluğundaki Avrupa Yaklaşım Viyadüğü'nün 
tamamlandığını anlatan Karaismailoğlu, şöyle devam etti:
"Tabliye bloklarının montajları ile artık 1915 Çanakkale 
Köprüsü'nün büyük oranda tamamlandığını görüyoruz. Tabii, 1915 
Çanakkale Köprüsü yapım çalışmaları devam ederken bir 
yandan da otoyol yapım çalışmalarımız devam ediyor. Bugüne 
kadar 2 betonarme yaklaşım viyadüğü, 2 betonarme viyadük, 6 
hidrolik köprüsü, 5 altgeçit köprüsü, 39 üstgeçit, 40 altgeçit, 227 
menfez ve 4 kavşak tamamladık. 1 köprü, 4 üstgeçit, 1 kutu 
menfez, 8 kavşak, 4 otoyol hizmet tesisi, ve 2 bakım işletme 
merkezinde de çalışmalar hızla devam ediyor. Yaklaşık 5 bin 100 
personel, 809 iş makinesi ve 7/24 çalışma esasıyla başarıyla 
sürdürdüğümüz çalışmalarımız sonucunda projemizin 18 Mart 
2022'de hizmete girmesi için yorulmak bilmiyoruz."
Karaismailoğlu, yapılan her yeni yolun, akarsular gibi, geçtikleri 
yerlerin istihdamına, üretimine, ticaret, kültür ve sanatına can 
kattığını söyledi.

"GEÇİŞ SÜRESİ 6 DAKİKAYA İNECEK"
Karaismailoğlu,Türkiye ekonomisinin omurgasını oluşturan 
Marmara ve Ege bölgelerini tam otoyol ağı ile birbirine 
bağladıklarını belirtti.
İstanbul-İzmir Otoyolu ve Yavuz Sultan Selim Köprüsü'nün de 
dahil olduğu toplam 400 kilometre uzunluğundaki Kuzey 
Marmara Otoyolu'nu trafiğe açtıklarını anımsatan Karaismailoğlu, 
şunları söyledi:
"1915 Çanakkale Köprüsü ve 101 kilometre uzunluğundaki 
Malkara-Çanakkale Otoyolu'nun da hizmete girmesiyle Marmara 
Otoyol Entegrasyonu, tam anlamıyla sağlanmış olacak. 1915 
Çanakkale Köprüsü, feribotla 30 dakikada geçilen ancak 
bekleme süresiyle ve hava durumuna göre çoğu zaman saatler 
süren Çanakkale Boğazı'ndan geçiş süresini, 6 dakikaya 
indirecek.

"YILLIK ZAMAN TASARRUFU 624 MİLYON 
LİRAYA ULAŞACAK" 
Proje tamamlandığında yıllık zaman tasarruf tutarı, 624 milyon 
liraya, akaryakıt tasarruf tutarı ise 113 milyon liraya ulaşacak. 

Kısaca her yıl toplam 737 milyon lira tasarruf sağlayacağız. Artık 
uzun kuyruklar nedeniyle dur-kalk yapan, bu esnada ciddi yakıt 
israfına ve hava kirliliğine neden olan araçlar olmayacak 
diyebiliriz."

"TÜM DÜNYANIN GÖZÜNÜ DİKTİĞİ 
KÖPRÜ...."
Karaismailoğlu, 1915 Çanakkale Köprüsü ve Malkara Çanakkale 
Otoyol Projesi'nin, özellikle Ege, İç Anadolu'nun batısı, Adana-
Konya aksı ve Batı Akdeniz ile Trakya-Avrupa arasındaki yük ve 
yolcu taşımacılığında İstanbul'a önemli bir alternatif olacağına 
dikkati çekti.
Otoyolun, Balıkesir civarında İstanbul-İzmir Otoyolu'na 
bağlanmasıyla İzmir, Aydın, Antalya gibi turizm merkezlerinin 
Avrupa ülkeleri ile arasındaki mesafenin kısalacağını vurgulayan 
Karaismailoğlu, bu durumun turizm sektörünün gelişimine 
önayak olacağını aktardı. Karaismailoğlu, sözlerini şöyle 
sürdürdü:  "Marmara ve Ege bölgelerindeki limanlar, demir yolu 
ve hava ulaşım sistemlerinin kara yolu ulaşım projeleriyle 
entegrasyonunu da 1915 Çanakkale Köprüsü sağlayacak. Kısacası 
proje, köprünün konumundan kaynaklı olarak sadece boğazın iki 
yakasını değil, bölgedeki ve bölgeyle bağlantılı coğrafyalardaki 
milyonlarca insanı her anlamda birbirine bağlayacaktır. 
Teknolojik görkemiyle tüm dünyanın gözünü diktiği köprümüzü 
inşa ederken tarihe tanıklık ettiğimizin farkında ve 
sorumluluğundayız. Gelecek vizyonumuzun en önemli 
unsurlarından biri, ülkemizin rekabet gücüne ve toplumun 
yaşam kalitesinin yükseltilmesine katkıda bulunan, emniyetli, 
ekonomik, konforlu, çevreye duyarlı, kesintisiz ve sürdürülebilir 
bir ulaştırma sistemi oluşturmaktır. Bu çerçevede, gelecekte 
görmeyi hedeflediğimiz Türkiye fotoğrafını daha da 
netleştirmekteyiz."

"KALKINMADA CİDDİ FAYDALAR 
SAĞLAYACAK"
Türkiye'nin bütünsel kalkınma odaklı mobilite, dijitalleşme, 
lojistik dinamiklerle şekillenen, yeni, etkin ve iddialı bir süreci 
ulaşımın her modunda başarıyla yönettiğini dile getiren 
Karaismailoğlu, "1915 Çanakkale Köprüsü, hem bölgesinin hem 
de Türkiye'nin kalkınmasına ciddi faydalar sağlayacak. 
Projemizin ivme kazandıracağı sanayi, ticaret, tarım ve hizmet 
sektörleri ile halkımız kazanacak. 1915 Çanakkale Köprüsü, hem 
ülkemizde hem de dünyada yeni teknik atılımlara da ilham 
verecektir. 1915 Çanakkale Köprüsü ulaşım, ticaret ve kalkınma 
hedeflerine hizmet eden bir proje olmanın çok ötesindedir. Bu 
eser, aziz şehitlerimizin hatırasını da bağrında taşıyan eşsiz bir 
abide, destan yazan ecdadımıza bir armağan olacak." 
değerlendirmesini yaptı.
Karaismailoğlu, 1915 Çanakkale Köprüsü ve Malkara-Çanakkale 
Otoyolu inşa çalışmalarını başarıyla yürüten yüklenici firma ve 
Karayolları Genel Müdürlüğü çalışanlarına teşekkür etti.

1915 Çanakkale Köprüsü'nün Yıllık 
Zaman Tasarrufu 624 Milyon Lira Olacak

5 Zincir Market İçin Müfettiş Görevlendirildi
Ticaret Bakanlığı, 5 büyük zincir marketteki ürünlerde fahiş fiyat 
artışı yapılıp yapılmadığının tespiti için Ticaret Müfettişleri 
görevlendirildiğini açıkladı.
Ticaret Bakanlığı, 5 büyük zincir marketin denetimi için Bakan 
Mehmet Muş'un talimatıyla Ticaret Müfettişleri 
görevlendirildiğini duyurdu.
Bakanlıktan yapılan yazılı açıklamada şunlar kaydedildi:
"Son dönemde, temel gıda ve ihtiyaç maddelerinde fahiş fiyat 
artışları olduğuna ilişkin vatandaşlarımız tarafından 
Bakanlığımıza iletilen başvuru ve şikayetler dikkate alınarak, 
Ticaret İl Müdürlüklerimizce 81 ilde fahiş fiyat artışı yapılıp 
yapılmadığına ve Fiyat Etiketi Yönetmeliğine aykırılıkların olup 
olmadığına ilişkin denetimler sürdürülmektedir.
Bununla birlikte, tüm ülke sathında faaliyet gösteren ve en 
yaygın şube ağına sahip olan 5 büyük zincir markette 
yumurtadan süte, makarnadan pirince, sebze ve meyveden 
temizlik malzemelerine kadar geniş bir yelpazedeki üründe fahiş 
fiyat artışı yapılıp yapılmadığının tespiti için Ticaret Bakanı Sayın 
Mehmet Muş'un talimatlarıyla Ticaret Müfettişleri 
görevlendirilmiştir.
Bakanlık olarak, serbest rekabete ve piyasa koşullarına aykırı 
hareket ederek tüketicilerin mağduriyetine neden olanlarla 
mücadelemizi sürdürmekte ve bu konuda yasal çerçevede her 
türlü tedbiri almakta kararlıyız."
Erdoğan: Ticaret Bakanlığı bunlara gerekli operasyonları 
yapacaktır

Birleşmiş Milletler (BM) 76'ncı Genel Kurulu toplantısına katılmak 
üzere bulunduğu ABD'nin New York kentindeki Türkevi'nde 
değerlendirmelerde bulunan Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan, fahiş fiyatla mücadeleyle ilgili soruya, "5 zincir market 
var. Bunlar bütün ürünü toparlıyor. Bu 5 zincir marketin topladığı 
ürünle piyasalar altüst oluyor. Zincir marketlerin sınırsız 
uygulamalarıyla mücadelede Ticaret Bakanlığı gerekli olan her 
türlü tedbiri alıyor, bunlara gerekli operasyonları yapacaktır. 
Bunlar eğer bu noktada daha adil davranırlarsa hem vatandaş 
uygun fiyatla ürün alabilecektir hem de üretici şu an itibarıyla 
kazanımını, parasını zamanında alma şansına ulaşacaktır." 
yanıtını vermişti.



326 Eylül 2021 Pazargazetedegisim.com

2012 yılında Çanakkale T�caret ve 
Sanay� Odası, Çanakkale Beled�yes� ve 
Çanakkale Esnaf ve Sanatkârlar 
Odaları B�rl�ğ�'n�n �ş b�rl�ğ�yle alışver�ş 
günler� yapılmıştı. %40'a varan 
�nd�r�mler yapılmış, Çarşı'da adeta b�r 
fest�val havası esm�şt�. Etk�nl�ğ�n 
amacı, t�car� hayatını 
hareketlend�rmek, mevs�msel ve 
ekonom�k durgunluğa canlılık 

kazandırmak, tüket�c�n�n ucuz, bol ve kal�tel� ürünle buluşmasını 
sağlamaktı. Amaç tam anlamıyla hasıl olmuştu.
Bu etk�nl�ğ� yen�den düzenlemek �ç�n sanırım bundan daha 
doğru b�r zaman olamaz. 2 yıldır pandem� sebeb�yle çok büyük 
yara alan çarşı esnafına b�r moral, mot�vasyon olur. Hazır sezon 
sonu da gelm�şken, esnaf el�ndek� ürünler� depoya kaldırmak ya da 
firmalara �ade göndermek zorunda kalmaz ve çok uygun fiyatlarla 
Çanakkale halkına ulaştırmak �ç�n güzel b�r fırsatı yakalamış olur. 
Tam anlamıyla alan memnun, satan memnun ortamı oluşur. 
Beled�ye İskele Meydanında güzel b�r konser etk�nl�ğ� yapar. Çarşı 
�ç�nde yerel müz�k ve sanat topluluklarının çeş�tl� etk�nl�kler 
yapmasını organ�ze eder. Hem böylel�kle yerel müz�k ve sanat 
gruplarına küçük de olsa b�r destek ver�lm�ş olur hem de 10 

Ek�m'de şehr�m�ze �lk defa gelecek 
b�nlerce yen� ün�vers�te öğrenc�s�ne güzel 
b�r hoş geld�n dem�ş oluruz. Beled�yen�n 
yerel kalkınmayı desteklemek amacıyla 
Barbaros mahalles�nde sadece yerel 
üret�c�ler�n yer aldığı “Harmanlık Üret�c� 
ve Kooperat�fler Pazarının” üyeler� 
Cumhur�yet meydanında tezgahlarını 
açarlar, alışver�ş günler� onlara da b�r can 
suyu olur.
Val�l�ğ�n organ�zasyonuyla İŞKUR, 
KOSGEB, M�ll� Eğ�t�m Müdürlüğü Halk 

Eğ�t�m B�r�m� ve Gençl�k ve Spor İl Müdürlüğü stantlar açarlar. 
Esnafı ve vatandaşı b�lg�lend�rd�ler, devlet�n verd�ğ� destekler�, 
eğ�t�m ve spor adına ver�len h�zmetler�, vatandaşların bu 
h�zmetlerden nasıl faydalanacaklarını anlatılar. 
Çanakkale'n�n büyük sanay� kuruluşları ve ş�rketler� stantlar açarlar 
ve “Çanakkale markasına” katkılarını anlatırlar. Hem bu 
büyükler�m�z vatandaşa dağıtılmak üzere etk�nl�k boyunca çay, 
çorba g�b� ufak �kramlıkları da hallederler. 
Yapılacakları çoğaltab�l�r�z, hemen b�r kom�syon kuralım, Ek�m 
ayının sonu, en geç Kasım'ın başında bu etk�nl�ğ� yapalım, çok 
güzel olur.

Vali İlhami Aktaş, bazı basın yayın organlarında Assos bölgesinde 
yapılan çalışmalarla ilgili olarak çeşitli asılsız haberlerin yer alması 
üzerine vatandaşların can ve mal güvenliğini sağlamak amacıyla 
AFAD tarafından hazırlanan “Assos Antik Liman kaya düşmesi ıslahı 
projesi” çalışmalarını incelemek üzere Assos'a gitti.
Vali Yardımcısı – İl Özel İdaresi Genel Sekreteri Abdullah Köklü, 
Ayvacık Kaymakamı İlker Eker, Assos Kazı Heyeti Başkanı Nurettin 
Arslan ve Assos Otelcileri Dernek Başkanı Erdal Çakır'ın da 
bulunduğu incelemede Vali İlhami Aktaş, Kültür Varlıklarını Koruma 
Bölge Kurulu tarafından onaylanarak başlanan müze personelinin ve 
Assos kazı başkanlığının gözetiminde devam eden “Assos Antik 
Liman kaya düşmesi ıslahı projesi” çalışmaları hakkında 
yetkililerden bilgi aldı.
Çanakkale'nin tarih ve turizm bölgeleri arasında önemli bir yere 
sahip, UNESCO Dünya Kültür Mirası Geçici Listesinde yer alan 
Assos'un daha güvenli hale getirileceğini ifade eden Vali İlhami 
Aktaş, “Çanakkaleli vatandaşlarımızın ve Valiliğimizin Assos ve 
çevre konusundaki hassasiyeti en üst noktadadır. Gelibolu Tarihi 
Alanımız, Şehitliklerimiz, Çanakkale Boğazımız, Kazdağı Ayazma 
Pınarı Tabiat Parkımız, Troya Tarihi Milli Parkımız ve Assos gibi 
birçok tarihi, turistik, kültürel ve doğa harikası değerlerimize hep 
birlikte sahip çıkarak gözümüz gibi korumaya çalışıyoruz” dedi.
Çanakkaleli bütün vatandaşlarımızın 
çevre konusundaki hassasiyetini 
yakından bilindiğini ve hep birlikte 
devletimizin bütün imkanlarını da 
seferber ederek destanlar şehri 
Çanakkale'mizin çevresini ve çehresini 
en iyi şekilde korunacağını belirten Vali 
İlhami Aktaş, “Assos Antik Limanı'nın 
üzerinde tehlike oluşturan kaya 
parçalarının ve taşların ıslah çalışmaları, 
projesine aykırı herhangi bir çalışma 
yapılmadan tamamen projesine uygun 
olarak bitirilip Assos'u en kısa zamanda 
dünya turizmine kazandıracağız” diye konuştu.
Yapılan incelemelerin ve değerlendirmelerin ardından Assos Antik 
Limanında faaliyet gösteren işletme sahipleri “Assos Antik Liman 
kaya düşmesi ıslahı projesi” kapsamında yapılan çalışmalardan 
memnuniyet duyduklarını ifade ederek Vali İlhami Aktaş'a 
desteklerinden dolayı teşekkür ettiler.
Arkeologlar gözetiminde yapılan çalışmalar ile “Assos Antik Liman 
kaya düşmesi ıslahı projesi”, bölgenin gözde turizm merkezlerinden 
biri olan Assos Antik Limanı ve turistik tesislerin daha değerli hale 
getirilerek marka değeri artırılacak ve düşen kayaların engellenerek 
insanların can ve mal güvenliği sağlanacaktır.  

NE OLMUŞTU
500 Gün Süre İle Kapandı
İlk olarak 2015 yılında bir turistik tesisin çatısına, geçen yıl ekim 
ayında ise yola düşen büyük kaya parçalarının büyük felakete mahal 
vermemesi için AFAD, bir yıla yakın süren incelemelerinin ardından 
yaşanan tehlikeye ilişkin bir rapor hazırladı ve alan 'afet bölgesi' ilan 
edildi. 'Afet bölgesi' ilan edilen Assos Antik Liman'daki otel ve 
restoranlar, yolun yamaç kısmındaki büyük kayaların ıslahı için 500 
gün süreyle kapatıldı.  AFAD'ın raporu doğrultusunda, Assos'taki 
tehdidi ortadan kaldırmak için devletin ilgili kurumları harekete 
geçti. Çanakkale Valisi İlhami Aktaş, Assos Antik Limanı'ndaki 
turistik tesis işletmecileriyle bir toplantı yaparak, hazırlanan rapor 

ve projeye ilişkin bilgilendirme yaptı. Assos Kaya Islahı Yapım İşi, 
Ayvacık Köylere Hizmet Götürme Birliği tarafından 26 Mart'ta ihale 
edildi.  Antik Liman'a inen yol ise Behram köyü girişindeki 
Aristoteles Heykeli önüne jandarma tarafından koyulan dubalarla bu 
sabah ulaşıma kapatıldı. İlk olarak 500 günde bitirilmesi planlanan 
çalışmalar için Assos Antik Limanı'ndaki otel, pansiyon, kamp, 
restoran, büfe, çay bahçesi ve dondurmacı olmak üzere toplam 19 
tesis kapatılarak, tahliye edildi. Çalışmalar kapsamında ilk olarak bir 
iş makinesi kepçe, yamaca doğru kendisine yol açarken, ortaya 

çıkan küçük kaya parçalarını da 
kaldırmaya başladı.

Önerge Verdi
CHP Genel Başkan Yardımcısı ve 
Çanakkale Milletvekili Muharrem Erkek, 
Ayvacık İlçesi'nde bulunan Assos Antik 
Liman Mevkiinde yapılan çalışmalardaki 
özensiz tutuma dair soru önergesi verdi.
Türkiye Büyük Millet Meclisi 
Başkanlığına bir soru önergesi sunarak, 
''Aşağıdaki sorularımın İçişleri Bakanı 
Sayın Süleyman Soylu tarafından yazılı 

olarak cevaplandırılmasını arz ederim. Saygılarımla'' ifadelerini 
kullandı.
Erkek soru önergesine ''Çanakkale ilimiz Ayvacık ilçesi sınırları 
içinde yer almakta olan Assos Antik Liman Mevkii'nde bir Kaya Islah 
Çalışmaları, süredir devam etmektedir. Bu çalışmalar doğrultusunda 
2021 yılının Haziran ayı başı itibariyle otel, pansiyon, kamp, restoran, 
büfe, çay bahçesi ve benzeri toplam 19 tesis kapatılarak tahliye 
edilmiştir. Planlama, ihale ve sonrası süreçlerin büyük tartışmaya 
neden olduğu çalışmayla ilgili yerel ve ulusal basına yansıyan 
görüntüler tepkilere yol açmıştır. Buna göre; binlerce yıllık tarihi 
bölgenin üzerinde iş makineleri önlem almadan gezinmekte, büyük 
bir özensizlik sergilenmektedir. Bu bağlamda:
1. Bölge halkı tarafından da büyük tepkilere yol açan inşaat bu 
koşullarda devam edecek midir? Durdurulması yönünde bir 
çalışmanız var mıdır?
2. Pandemi koşulları da göz önüne alındığında, büyük bir dar boğazın 
içine giren ve üstelik turizm sezonunda tasfiye edilen otel, pansiyon, 
restoran ve benzeri toplamda 19 tesis için bir yardım planınız 
bulunmakta mıdır?
3. Çalışmayı gerçekleştirilen firma ile yapılan sözleşmede tarihi 
dokunun bozulmaması için ne gibi önlemler söz konusudur?
4. Sorumsuz ve özensiz davranışlarla ilgili herhangi bir soruşturma 
başlatılmış mıdır? Yetkililerle ilgili herhangi bir yaptırımda 
bulunulacak mıdır?'' ifadelerine yer verdi.

Çanakkale Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı 
(ÇTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Selçuk 
Semizoğlu, son günlerde antik liman bölgesindeki 
çalışmalara ilişkin iddialarla gündeme gelen 
Assos'u bir dünya markası olduğunu söyledi.
Çanakkale Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı 
(ÇTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Selçuk 
Semizoğlu, son günlerde antik liman bölgesindeki 
çalışmalara ilişkin iddialarla gündeme gelen 
Assos'u bir dünya markası olduğunu söyledi. 
Semizoğlu yaptığı açıklamada, “Gerekli 
çalışmalar en ufak bir ihmale ve zaman kaybına 
meydan vermeden titizlikle devam ederken 
çalışmanın durdurulmasını isteyecek kadar ileri 
giden açıklamalar ve gözbebeğimiz Assos'un 
siyasete alet edilmesi bizleri üzmüştür” dedi.
Konuyla alakalı yazılı bir açıklama yapan 
Semizoğlu, “Ayvacık Assos Antik Limandaki 
kaya ıslah çalışmalarını Sayın Valimiz İlhami 
Aktaş, Sayın Grup Başkanvekilimiz Bülent Turan, 
Sayın Milletvekilimiz Jülide İskenderoğlu, İl Özel 
İdaremiz,  19 işletmemiz, Komite Üyemiz ve aynı 
zamanda Assos Otelciler Derneği Başkanı Erdal 
Çakır Bey le birlikte en başından beri takip 
ediyoruz. Ortada Afet Bölgesi ilan edilmiş bir 
bölge var ve en acil öncelik can ve mal 
güvenliğinin korunmasıdır. Bununla beraber 
işletmelerimizin haklı ekonomik kaygıları da 
yetkililere iletilmiş ve 500 günlük proje süresi 
300 güne indirilerek bir sezondan fazla kayıp 
olmaması hedeflenmiştir. Bütçesi için de sürecin 
başında ödeneği ayrılmıştır. Gerekli çalışmalar en 
ufak bir ihmale ve zaman kaybına meydan 
vermeden titizlikle devam ederken çalışmanın 
durdurulmasını isteyecek kadar ileri giden 
açıklamalar ve gözbebeğimiz Assos'un siyasete 
alet edilmesi bizleri üzmüştür. Assos sadece 
ülkemizde değil tüm dünyada bilinen, birçok 
medeniyetlere ev sahipliği yapmış kıymetli bir 
marka değerimizdir. Asıl katliam bu markamızın 
değerini düşürecek mesnetsiz açıklamalardır. 
Sümela Manastırı'nda beş yıl süren restorasyon 
çalışmaları dikkate alındığında aynı çalışmanın 
Assos'ta 300 günde bitecek olması takdire 
şayandır. Süreci hızlandıran Sayın Valimiz İlhami 
Aktaş başta olmak üzere AK Parti Grup Başkan 
Vekili ve Çanakkale Milletvekilimiz Sayın Bülent 
Turan'a, Sayın Jülide İskenderoğlu'na, yaşanan bu 
sürecin gerekliliğine inanarak sabırla bekleyen 
basiretli iş insanlarımıza teşekkür ediyorum. 
Çalışma tamamlandığında; Assos'umuz yine 
güvenle,  aynı eşsiz görünümüyle, harika doğası 
ile misafirlerini ağırlamaya devam edecektir.”        

Bunu Yaparsak Hem Esnaf Hem de Vatandaş Mutlu Olur

ÇTSO Başkanı Semizoğlu; 
“Assos'un Siyasete Alet 
  Edilmesi Bizleri Üzmüştür”

Vali Aktaş, Assos Bölgesine Gitti
“Islah Projesiyle Assos'un Marka Değeri Artırılacak ve Düşen 

Kayaların Engellenerek İnsanların Can ve Mal Güvenliği Sağlanacaktır.”



426 Eylül 2021 Pazargazetedegisim.com

"YOLUM ATATÜRK YOLU PARTİ CHP'DİR"
Partilerin olası erken seçimlere hazırlandığı dönemde 
Çanakkale CHP'de olaylar bitmiyor.
Partilerin olası erken seçimlere hazırlandığı dönemde 
Çanakkale CHP'de olaylar bitmiyor. Peş peşe yaşanan 
istifa, görevden alınma ve skandallara Bayramiç de eklendi. 
CHP Bayramiç İlçe Başkanı Emin Fidan, yönetim kurulu ile 
birlikte görevlerinden istifa ettiklerini sosyal medya 
hesabından yaptığı bir paylaşım ile duyurdu.
Çanakkale'de en fazla olayların yaşandığı partilerin 
başında CHP geliyor. İlde en fazla etkili olan partilerden biri 
CHP olmasına rağmen olaylar hiç bitmiyor. Seçimlerin 
olduğu dönemde de olmadığı dönemde partide olaylar peş 
peşe geliyor. Olayların bitmemesinin başında ise parti 
içindeki gruplaşmalardan kaynaklandığı artık herkes 
tarafından biliniyor.
Daha önce yan yana olan partinin ileri gelenleri sonraki 
dönemler karşı karşıya geldi. Güç savaşının yaşandığı 
partide sert açıklamalar, istifalar görevden almalarla, 
skandallar bitmek bilmez duruma geldi.

BU YIL OLAYLAR ARTTI
Partide son yıllarda yaşanan olaylar, 
bu yıl hız kazandı.  Bu yılki ilk 
olaylar İl Genel Meclisi Başkanlığı 
seçiminde yaşandı.  Yıllarını partiye 
vermiş ve hatta il başkanlığı bile 
yapan Nejat Önder ile olaylar 
başladı. Nejat Önder'in il başkanı olduğu dönemde yapılan 
kongre öncesi kaset savaşları çıkmaya başlamıştı. Burada 
başlayan savaşın bedelini Önder eski partisi CHP'ye acı 
ödetti. İl Genel Meclisi'nde çoğunluğu elinde bulunduran 
CHP, il genel meclisi başkanlığı seçim sürecinde 
partisinden istifa ederek ezeli rakibi AK Parti'ye geçti ve 
başkan seçildi. Bu transfer AK Parti tarafından zaferle 
karşılanırken, CHP de yıllar sonra aldığı İl Genel Meclisi 
Başkanlığını da kaptırmış oldu.

ÇAN İL GENEL MECLİS ÜYESİ İSTİFA 
ETTİ
İl Genel Meclisi'nde bir istifa daha yaşandı. Bu hafta Çan İl 
Genel Meclis Üyesi Erdal Güler, sosyal medya hesabından 
bir paylaşım yaparak "CHP il genel meclis grubunun bir 
parçası olmayı bugün itibari ile sonlandırmış 
bulunuyorum" açıklamasında bulundu.  Güler istifasını şu 
sözlerle duyurdu, "Çok kıymetli yoldaşlarım, 
hemşehrilerim ve çok değerli Çanakkale kamuoyu, Uzun 
zamandır süre gelen bir takım konular ve birikimler bugün  
bu konuyu konuşmayı ve eylemsizliği eyleme 
dönüştürmeyi gerektirmiştir. Kitlesel değil kişisel 
politikalar ön plana çıkmaya başlamış. ilkesel duruş ,etik 
değerler ve  parti politikalarından uzaklaşan ; grup 
kararlarının yok sayıldığı tutarsız ve kişisel show noktası 
haline gelen CHP il genel meclis grubunun bir parçası 
olmayı bugün itibari ile sonlandırmış bulunuyorum. 
Bilgilerinize sunar, bildiğiniz duruşum ile; Önce devletim 
için devletçilik demeye sonra milletim için milliyetçilik 
demeye bildiğimiz yolda Atamın izinde onun ilkelerinin 
ışığında yoluma devam ediyorum. Saygılarımla..." Güler 
açıklamasının altına imzasını Bağımsız İl Genel Meclis 
Üyesi olarak attı.

İLÇE BAŞKANI GÖREVDEN ALINDI 
GENEL MERKEZ YOK SAYDI
Beş dönemdir İlçe başkanlığı yapan CHP Lapseki İlçe 
Başkanı Yaşar Şaban Genç, il başkanlığı tarafından bir süre 
önce görevden aldı.
Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) içindeki kutuplaşma 
giderek büyüyor. 2020 yılı 10 Ocak'ta CHP'nin 
gerçekleştirdiği kongre sonrasında tekrar Lapseki İlçe 
Başkanlığı görevine devam eden CHP Lapseki İlçe Başkanı 
Yaşar Şaban Genç, ilk ilçe başkanlığı görevine 1997 yılında 
başladı. 3 dönem üst üste ilçe başkanlığı yapan Genç, 2004 
yılında da belediye başkan adayı olarak görevini bıraktı.

2019 seçimlerinden 65 gün öncesinde daha önceki ilçe 
başkanının il genel meclis üyesi adaylığı dolayısıyla istifa 
etmesiyle Genç yeniden ilçe başkanı olarak seçildi. İlçe 
başkanı Yaşar Şaban Genç, göreve tekrar geldikten sonra 
10 yıldan beri çıkaramadıkları İl Genel Meclis Üyelerini de 
çıkararak başarılı bir siyaset dönemine girmişti.
İstifa ve transferlerle çalkalanan CHP Çanakkale teşkilatı 
beklenmedik bir hamle yaparak, ilçede hemen her hafta 
vatandaşla bir araya gelerek çalışma yapan, yönetimiyle 
etkin çalışan CHP Lapseki İlçe Başkanı Yaşar Şaban Genç'i 
bilinmeyen bir nedenle görevden aldı. Bunun üzerine CHP 
Genel Merkezi'ne yapılan itiraz sonucu ilçe başkanı tekrar 
görevine iade edildi. Bu karar da CHP İl Başkanlığı'nın çok 
zor durumda bıraktı.

CHP BAYRAMİÇ İLÇE BAŞKANI VE 
YÖNETİMİ İSTİFA ETTİ
Partide son gelişme Bayramiç'ten geldi. CHP Bayramiç İlçe 
Başkanı Emin Fidan,  yönetim kurulu ile birlikte 
görevlerinden istifa ettiklerini sosyal medya hesabından 
yaptığı bir paylaşım ile duyurdu.

Fidan, istifa nedenini, 2022 yılının 
başlarında yapılması gereken parti 
kongresinin,  genel seçimler 
sonrasına bırakılması nedeni ile 
başkanlık süresinin belirsiz olarak 
uzaması ve şahsi işlerinin 
yoğunluğu olarak açıkladı.

"YOLUM ATATÜRK YOLU PARTİ 
CHP'DİR"
Fidan, açıklamasının tamamında şu ifadelere yer verdi: 
"Kamuoyuna saygı ile duyrulur;
8 Ocak 2020 tarihinde yapılan olağan ilçe kongresinde 
Cumhuriyet Halk Partisi Bayramiç İlçe Başkanlığına 
seçildim. Daha önce parti organlarında aktif görev 
almamama rağmen Cumhuriyet Halk Partisi delegeleri 
beni talip olduğum bu onurlu göreve layık gördüler ve 
görevi bana verdiler. Onlara buradan tekrar teşekkür 
ediyorum. Bu süreçte bana verilen bu onuru elimden gelen 
en üst çabayı göstererek layıkıyla taşımaya çalıştım. Bu 
süreçte hatalarım da olmuş olabilir, ancak varsa da iyi 
niyetim ve mücadele azmim dışında hiçbir art niyetli 
hareketim olmamıştır.
23 Eylül 2021 tarihi itibari ile Cumhuriyet Halk Partisi 
Bayramiç ilçe Başkanlığından istifa ediyorum. İstifa 
kararımın temelinde yatan, olağan kongre takviminin iki yıl 
olmasına ve normal koşullarda 2022 yılbaşından sonra 
yapılacak olan kongrenin genel seçimler sonrasına 
bırakılacak olmasıdır. Bu nedenle normalde dört ay sonra 
sona erecek görevim belirsiz bir süre için uzamaktadır. 
Şahsi işlerimin yoğunluğu ve görevimi layıkıyla yapmak 
için harcadığım efor ve zaman nedeniyle ilçe başkanlığı 
görevimi belirsiz süre için sürdürebilmem mümkün 
değildir. Bu nedenle Türkiye Cumhuriyeti tarihinin En 
önemli seçimi olarak gördüğüm genel seçimler öncesi 
partinin yoluna şimdiden yeni bir başkan ile devam etmesi 
ve bu büyük mücadeleye hazırlanması gerektiğini 
düşünüyorum. Bu süreçte yönetim kurulumda istifa 
ederek yeni ilçe başkanı ile birlikte yeni bir yönetim kurulu 
kurulması kararı almıştır. Siyaset yaptığım dönemde bu 
görevi büyük bir keyifle mutlulukla yaptım ve aktif siyaset 
içinde yer almaya ve partime hizmete devam edeceğim.
Bundan sonra da her daim seçilen ilçe başkanlarımın 
emrinde olacağım. Bu süreçte başta ailem olmak üzere, 
beraber mücadele ettiğim ve desteklerini esirgemeyen 
Yönetim Kurulu Üyelerime, Kadın Kollarıma, Gençlik 
Kollarıma, Belediye Başkanıma, Belediye Meclis Üyelerime, 
İl Genel Meclis Üyelerime ve tüm partililerime ve Bayramiç 
halkına teşekkür ediyorum.
Yolum Atatürk yolu, partim Cumhuriyet Halk Partisi, 
davam tam bağımsız Türkiye'dir.
Saygılarımla..”

CHP Bayramiç İlçe Başkanı Bu Sözlerle İstifa Etti

"YOLUM ATATÜRK YOLU PARTİ CHP'DİR"
DEVA Biga İlçe Başkanı Türkkan oldu
Demokrasi ve Atılım Partisi (DEVA) Biga İlçe 
Başkanlığı'na Hikmet Murat Türkkan atandı.
DEVA Partisi Çanakkale İl Başkanı Avukat Berkan 
Karaca yaptığı açıklamada, “Teşkilatlanma çalışmaları 
kapsamında,  kurucu heyetin takdirleri ve Genel 
Başkanımız Sn. Ali Babacan'ın oluruyla Biga ilçemize 
Kurucu İlçe Başkanı olarak Hikmet Murat Türkkan 
atanmıştır. Kendisine görevinde başarılar diliyoruz. 
Partimiz için hayırlı uğurlu olsun” dedi  

İşverenlere Elektronik 
Tebligat Zorunluluğu
SGK tebligatlarını elektronik ortamda yapabilmesine ilişkin usul 
ve esasların düzenlendiği Yönetmelik resmi gazetede 
yayımlandı. Buna göre, hangi belgelerin elektronik ortamda 
tebliğ edilebileceğini SGK belirleyecek.
Sosyal Güvenlik Kurumu'nun (SGK) tebligatlarını elektronik 
ortamda yapabilmesine ilişkin usul ve esasların düzenlendiği 
Yönetmelik resmi gazetede yayımlandı. Elektronik tebligat 
sistemine dahil olacak işverenler 4A ve 4C statüsünde işçi 
çalıştıranlar olarak belirlendi. Esnaf muaf tutuldu.
Buna göre, hangi belgelerin elektronik ortamda tebliğ 
edilebileceğini SGK belirleyecek. Sigortalı işçi çalıştıran her 
işveren elektronik tebligat adresi alacak. Yönetmelik, 1 Ekim 
gününden itibaren yürürlüğe girecek. Yönetmelikle mevcut 
işverenlere 1 Ekim'i takip eden üç ay içinde başvuru yapmak 
zorunluluğu getirildi. Yönetmelik yürürlük tarihinden (1 Ekim 
2021) sonra sigortalı çalıştırmaya başlayan işverenler faaliyete 
başladıkları ayı takip eden aydan başlamak üzere üç ay içinde 
başvuru yapmak zorunda olacak. Kapsamda olmayan işverenler 
isteğe bağlı olarak elektronik tebligat sistemine dahil olabilecek.
Sosyal Güvenlik Kurumunca Elektronik Ortamda Yapılacak 
Tebligata İlişkin Yönetmeliğe göre SGK ve Genel Sağlık Sigortası 
Kanunu, Amme Alacaklarının Tahsil Usulü Kanunu ve diğer 
mevzuattaki bazı evraklar elektronik ortamda tebliğ 
edilebilecek.
Yönetmelikte “mevzuat gereği tebliği gereken tüm evraklar 
muhataplara ilişkin bu yönetmelikte belirlenen hükümler 
çerçevesinde elektronik ortamda tebliğ edilir.” denildi.
Yönetmelikte, elektronik tebligata tabi “işveren” tanımı, “Bu 
Yönetmeliğin yürürlüğe girdiği tarihte ve sonrasında 5510 sayılı 
Kanunun 4 üncü maddesinin birinci fıkrasının (a) ve (c) 
bentlerine göre sigortalı sayılan kişileri çalıştıran gerçek veya 
tüzel kişiyi yahut tüzel kişiliği olmayan kurum ve kuruluşlar” 
olarak yapıldı. Böylece, tek başına çalışan esnaflar kapsam 
dışında kaldı ancak yanında işçi çalıştıran tüm kişiler elektronik 
tebligat kapsamına girmiş oldu.
Elektronik tebligat adresi, SGK tarafından ilan edilecek sistem 
üzerinden yapılacak. Bu konuda Maliye Bakanlığının altyapısı 
bulunuyor.
SGK il müdürlüğü, sosyal güvenlik merkezi veya merkez 
teşkilatı tebliğ edeceği evrakı elektronik olarak imzalayarak, 
muhatabın almış olduğu, e-devlet veya başka sistem üzerinde 
oluşturulmuş elektronik tebligat adresine (e-mail) gönderecek. 
Bu adrese ulaşan tebligat, ulaştığı tarihi izleyen beşinci günün 
sonunda tebliğ edilmiş sayılacak. Bütün bu süreçler gün ve saat 
olarak sistemde kayıtlı olacak.
Elektronik tebligat sistemine girenler sistem dışına 
çıkamayacak. Ancak, birleşme ve nevi değişikliği dahil ticaret 
sicilinin silinmesi halinde, gerçek kişilerde kişinin ölümü halinde 
elektronik tebligat adresi silinecek.
Muhataplar işlem bilgi ve zaman kayıtları ile olay kayıtlarına 
erişebilecek. SGK işlem zaman bilgilerini 10 yıl, erişim kayıtlarını 
on yıl, olay kayıtlarını ise otuz yıl saklamakla yükümlü olacak.
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Son zamanlarda Çanakkale için büyük tehlike oluşturan 
Ekoturizm dosyaları için mahkemeden yürütmeyi 
durdurma kararı çıktı. Ekoturizm projesi için yapılan imar 
değişikliklerine, TMMOB Mimarlar Odası ve TMMOB Ziraat 
Mühendisleri Odası tarafından açılan davalarda mahkeme 
yürütmeyi durdurma kararı verdi. İl Genel Meclisi'inden peş 
peşe geçen Ekoturizm dosyaları için de emsal karar niteliği 
oluşturacak.
 “1/100.000 ölçekli Balıkesir-Çanakkale Çevre Düzeni 
Planı”nda yer alan “doğal kaynakların sürdürülebilirliğini 
güvence altına alarak; yayla turizmi, ornitoloji (kuş 
gözleme) turizmi, foto safari, akarsu sporları (kano-
rafting), çiftlik turizmi, botanik (bitki inceleme) turizmi, 
bisiklet turları, atlı doğa yürüyüşü, kamp-karavan turizmi, 
mağara turizmi ve dağ turizmi gibi doğal çevreyi ve 
biyoçeşitliliği koruyan, yöre haklının refahını ve yöre 
kültürünü gözeten turizm faaliyetleri” şeklindeki plan 
hükmüne dayanılarak gerçekleştirilen düzenleme, 
“ekoturizm” adı altında site ve konut inşaatlarının 
yapılabilmesine olanak tanıyan yaygın bir uygulamaya 
fırsat yaratmaktaydı. Tarım arazilerinin imar planı 
hiyerarşisi göz önüne alınmadan ve gerekli bilimsel 
araştırmalar titizlikle yapılmadan kontrolsüz şekilde 
yapılaşmaya açılarak “turistik tesis alanı” olarak 
tanımlanması, ciddi tahribatlara neden oluşturuyordu.
 Çanakkale Valiliği İl Genel Meclisi tarafından onaylanan 
“1/100.000 ölçekli Balıkesir-Çanakkale Çevre Düzeni 
Planı”nda yapılan değişiklikle imara açılan parsellerde 
yürütülen çalışmaların verimli arazileri yapılaşmaya 
açarak bölge ekolojisine, doğal yaşama, bilimsel şehircilik 
ilkeleri ve planlama esasları ile kamu yararına aykırı 
uygulamalara neden olduğu TMMOB Mimarlar Odası ve 
TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası tarafından açılan 
davalarda mahkeme kararıyla kesinleşmiş oldu. Mahkeme 
kararı, bundan sonra gerçekleştirilmesi planlanan 
yapılaşmalar için de emsal teşkil edecek.
 Son İl Genel Meclisi toplantısının beşinci birleşiminde de İl 
Genel Meclisi üyelerinin de eko turizm dosya sayılarının 
artmasından ve eko turizm imarlarının alındıktan sonra 
imar değişikliklerinin eko turizme uygun yapılmayarak 
rant elde etmeye yönelik suiistimallerin arttığı görüşünde 
görüş birliği oluşmuştu.

 ''PLAN DAHA DAVA KONUSU DEVAM 
EDERKEN, YÜRÜRLÜĞE GİRDİ''
 Mimarlar Odası Başkanı Sevim Ural, konu ile ilgili açıklama 
yaparak, ''İl Genel Meclis üyeleri endişelerinde tamamen 
haklılar. Biz zaten Mimarlar Odası olarak bunu daha 
önceden görmüş ve eylemimizi yapmıştık. 1/100.000'lik 
çevre düzeni planından sonra, onun altlık olarak tanımı 
verilen bir yatırım şekli.  1/100.000'lik çevre düzeni planı 
Türkiye'de bir tek Çanakkale-Balıkesir'de yoktu, yapıldı ve 
biz de sevindik. Sonrasında itiraz etmemiz gereken konular 
vardı onlara itiraz ettik. İtirazlarımız 1 ay içerisinde 
değerlendirildi gibi görüldü ama bir baktık ki tam bir 
değerlendirme olmamış, biz de dava açtık. Dava konusu 
plan, bilirkişileri iki sene sonra verdiler. Üç gün Bozcaada 
Gökçeada ve Karabiga'da termik santral bölgeleri olsun, 

yerinde bir fiil gezdirdik. Mimarlar Odası, Ziraat 
Mühendisleri Odası, Şehir Plancıları Odası ve TEMA Vakfı 
olarak üç günümüzü ayırdık. Gördükleri zaman 
etkilendiklerini gördük ama eylemde bilirkişi raporu 
istediğimiz gibi gelmedi. Plan daha dava konusu devam 
ederken, yürürlüğe girdi. Birinci yanlış buradan geliyor. 
Dolayısıyla altlık olan konularda yanlış yanlışı getiriyor. 
Aslında ekoturizmde yapılan yanlışın sonucu da bu'' dedi.

 ''BİZ TANIMLARIN DIŞINDA 
KULLANMAYI ÇOK SEVİYORUZ TOPLUM 
OLARAK''
 Ural, ''Ekoturizm dendiği zaman, buna karşı çıkmamız 
mümkün değil. İyi olması gereken bir yatırım niye 
engellensin? Ekoturizmin tanımlaması çok güzel, aynen 
afet yasası gibi. Mesela afet yasasının da tanımı çok 
güzeldir; çürük yapıların yenilenmesi. Şimdi buna kim itiraz 
edebilir? Ama biz tanımların dışında kullanmayı çok 
seviyoruz toplum olarak. Bu sefer yanlışlar devam ediyor. 
Kentsel dönüşüm adı altında rant getiren yerlerin çürük 
olmasa da, aslında yasasının getirmesi gereken demek 
istediği şey değil. Aynı şeyi ekoturizm için de söylüyorum. 
Buradaki amaç, kırsal yerlerin yatırımla daha refah bir hale 
getirilmesini sağlamak. Oradaki köylünün arazisinin 
değerlendirilmesi, ekoturizm adı altında ürününü 
değerlendirmesi, misafir ağırlaması. Amaç bu iken, bir 
bakıyoruz ki parseller büyüyerek, yanındaki arazilerde 
alınarak ve el değiştirerek, köydeki insanların olmadığı ve 
ekoturizm adı altında konut yapmak. Oraya konut 
yapanların, aslında ikamet ettikleri yer olmadığı da aşikar. 
Onlar başka bir yerde yaşıyorlar, yani yazlık gibi 
kullanıyorlar. Ekoturizm tanımına uymayan şekilde,  
oradaki yerleşik halkı oradan uzaklaştırmak. Başka bir 
açıklaması yok bunun. Tabi ki mülkiyet hakkı var, tabi ki 
gerçek anlamda ekoturizm yapmak isteyenlerin yapması 
gerekiyor'' şeklinde konuştu.

 ''İMAR DURUMU VE RUHSAT DURUMU 
DOĞRU AMA UYGULAMA YANLIŞ''
 ''Biz de bunu düşünerek, gerçek amacında kullanılsın diye 
müdahil olma hakkımızı kullandık'' diyen Sevim Ural, 
''Mimarlar Odası, bir dernek gibi sadece üyelerimize hizmet 
etmiyoruz. Mimarlar Odası'nın bir görevi de ÇED 
raporlarına müdahil olmak, çevremizdeki çarpık 
kentleşme, çarpık yatırımlar, kanunların yanlış 

uygulanmasına müdahil olmak siyaset üstü olarak bizim 
görevimiz. Burada iktidar veya parti gözetmeksizin kim 
olursa olsun, yanlış yapılan bir şeyin doğrusunu göstererek 
yapılmasını sağlamak. Ekoturizm yapılacak, yapılması 
lazım ama 1/100.000'lik planın yanlışlığından ve onun alt 
tanımından gelen işlemin yanlış değerlendirilmesinden 
kaynaklanıyor. Yoksa bu bahsettiğimiz konular aslında 
belli ilgili mercilerde olumlu rapor verilen ve ona göre 
askıya çıkan ve ona göre imar durumu verilen ve ona göre 
de mimar meslektaşlarımızın konuları. Bunlara hayır 
dememiz söz konusu değil, imar durumu ve ruhsat durumu 
doğru ama uygulama yanlış. Yani biz sonucuna karşıyız'' 
diye konuştu.

 ''KUZEY EGE VE GÜNEY MARMARA'NIN 
'BODRUMLAŞTIRILMASI' MESELESİ''
 ''Baktık biz bu durum çığırından çıkmış durumda. Özellikle 
Çanakkale'de, aslında bu ulusal bir problem. Yani sadece 
Çanakkale yaşamıyor bu durumu. Her bölgede bu ekolojik 
tarım adı altındaki çarpıklıklar. Baktık ki bir kamuoyu 
yaratma meselesi var. Biz kim olduklarını da bilmiyoruz, bir 
hedef yok ortada. Kuzey Ege'nin ve Güney Marmara'nın 
aslında 'Bodrumlaştırılması', yok edilmesi meselesi var 
orada. Ona dur demek adına, bazı hukuksal olarak dava 
açabildiklerimize dava açtık. Çünkü bundan öncekiler 
zaten kaçtı. Dava sonucunda da hukuk bizi haklı buldu ve 
yürütmeyi durdurma kararı aldı. Biz İl Genel Meclisi'mize 
itiraz dilekçeleri vermiştik ama o itiraz dilekçelerimizin 
reddine karar verilmişti. Biz o reddi beklemeden davayı 
açmıştık. Ret kararı bize geldiğinde, davayı kazanmış 
durumdaydık. Dolayısıyla İl Genel Meclisi'nin elini 
güçlendirmiş olduk. Önlerinde yanlış yapıldığını belirten 
hukuksal bir süreç var. Orada ilanları verilen, ekoturizm 
yapılabilir arsa, ekoturizm adı altında konut diye verilen 
ilanlar yanlış çünkü tapu veremiyor size hissedar 
olabiliyorsunuz. Aslında insanlar bu durumda paralarını 
çöpe atmış oluyor. Ekoturizm adı altında siteler 
yapılmasının, ikinci konut adı altında bu durumun 
kullanılmasının karşısındayız. Mimarlar Odası olarak 
görevimizi bu şekilde yapmıştık. İl Genel Meclisi'nin de 
bunu görerek, olumlu yönde hareket etmelerinden dolayı 
mutlu olduğumuzu belirterek, teşekkür etmek isteriz'' dedi.

 ''BU ÇANAKKALE ÖZELİNDE DEĞİL 
ARTIK''
 Ural, konuşmasının devamında, ''Mimarlar Odası ulusal 
anlamda da bir basın açıklamasında bulundu. Bu 
Çanakkale özelinde değil artık. Ulusal anlamda her bölgede 
yapılıyor. Ekoturizmin tanımı çok bariz; doğal kaynakların 
sürdürülebilirliğini güvence altına alarak, yayla turizmi, kuş 
gözlemevi turizmi, fotosafari, akarsu sporları, kano-rafting, 
çiftlik turizmi, botanik turizmi, bisiklet turizmi, kamp-
karavan turizmi, mağara turizmi ve dağ turizmi gibi doğal 
çeşitliliği ve biyoçeşitliliği koruyan, yöre halkının refahını 
ve yöre kültürünü gözeten turizm faaliyetleri deniliyor. 
Şimdi soruyorum; İl Genel Meclisi'nin önüne gelen raporda 
hangisi var? İl Genel Meclisi bunu görerek doğru hareket 
etmiştir'' dedi.

Eko Turizmcilere Kötü Haber, Emsal Karar Olacak!

MEB'den okullara yardımcı kaynak uyarısı
“VELİLERE MADDİ KÜLFET OLUŞTURACAK UYGULAMALARDAN KAÇININ”
Milli Eğitim Bakanlığı Ortaöğretim Genel 
Müdürlüğü, 81 il milli eğitim müdürlüğüne 
'Kullanılabilecek Eğitsel Materyaller' konulu 
resmi yazı gönderdi. 
Bakanlığa bağlı okullarda okutulacak ders 
kitapları ile diğer eğitim araçlarının, Talim ve 
Terbiye Kurulu tarafından kabul edilerek 
'Tebliğler Dergisi'nde yayımlandığı 
hatırlatıldı. 'Milli Eğitim Bakanlığı Ders 
Kitapları ve Eğitim Araçları Yönetmeliği'nin 'Öğrencilere 
Aldırılmayacak Kitaplar' başlıklı 37. maddesinde, "Bakanlık 
tarafından belirlenmeyen ders kitapları ile okutulacak diğer 
eğitim araçları öğrencilere aldırılamaz" denildiğine dikkat 
çekilerek, şunlar kaydedildi:

"Söz konusu madde hükmüne ve daha 
önceden yapılan uyarılara rağmen 
Bakanlığımıza ulaşan dönütlerden 
okullarımızda yardımcı materyallerin 
(öğrenci çalışma kitabı, öğretmen ve 
öğrencilere kaynak ve yardımcı olacak basılı 
ve elektronik ortamdaki her türlü ders 
araçları) sınıf içerisinde kullanıldığı, bu 
materyallerden ödev verildiği ve dolayısıyla 

velilerin de eğitim materyallerini almaya mecbur kaldıkları 
anlaşılmaktadır. 
Öğrenme-öğretme süreçlerinde uygun eğitsel materyal 
kullanımı; öğrencilerin bilgileri hatırlaması, pekiştirmesi, 
öğrenmelerinin kolaylaşması ve zenginleşmesi, derse 

katılımlarının artması açısından önemli katkılar sunmaktadır. 
Bu nedenle, öğretmen ve öğrencilerimize dağıtımı yapılan ders 
kitaplarının yanında öğrenme-öğretme sürecine destek olmak 
için birbirinden farklı eğitsel özellikleri ile amaçları olan ve 
yazımız eki listede detayları bulunan yardımcı kaynaklar 
Bakanlığımız tarafından yayımlanıp kullanıcıların erişimine 
açılmaktadır. 
Bakanlığımızca öğretmen ve öğrencilerimize dağıtımı yapılan 
ders kitapları ve ek listede yer alan yardımcı kaynakların 
dışındaki diğer materyallerin; okullarda/kurumlarda reklam ve 
tanıtımının yapılmasına izin verilmemesi ve velilere maddi 
külfet oluşturacak uygulamalardan kaçınılması gerekmektedir. 
Bu kapsamda yönetici ve öğretmenlerimizin konu hakkında 
bilgilendirilmeleri hususunda gereğini rica ederim.”
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Birleşik Kamu-İş Konfederasyonu Çanakkale İl Başkanı 
Arda Gel gıda fiyatlarında Eylül'de bir önceki aya göre 
fiyatların yüzde 2,1 oranında arttığını kaydederek zam 
yağmuru yaşandığını söyledi. Gel, “Gıda fiyatlarında yılın 
ilk dokuz aylık dönemindeki toplam artış yüzde 26,6'yı 
buldu. Temel gıda fiyatlarında son bir yıllık dönemde ise 
yüzde 37,6 oranında artış yaşandı” dedi.
Gıda fiyatlarında yaz aylarında yaşanan zam 
yağmurunun Eylül'de de devam ettiğini belirten Arda 
Gel, “Eylülde gıda fiyatlarında bir önceki aya göre yüzde 
2,1 oranında artış yaşandı. Temel gıda fiyatlarındaki 
yıllık artış ise yüzde 37,6 olarak gerçekleşti. Gıda 
fiyatlarında Eylül'de yüzde 2,1 oranıyla devam eden zam 
sağanağı açlık ve yoksulluk sınırının altında bir gelir ve 
dolayısıyla harcamayla yaşamak zorunda olan vatandaş 
sayısını artırmaya devam ediyor. Dar ve sabit gelirlilerin 
satın alma gücü zamlar karşısında aydan aya mum gibi 
eriyor” ifadelerini kullandı.

Arda Gel şu ifadeleri kullandı:
“Birleşik Kamu-İş Konfederasyonun Ar-Ge birimi 
KAMUAR'ın, fiyatlarını Ankara'daki pazar ve 
marketlerden düzenli olarak derlediği ve halkın en fazla 
tükettiği 76 gıda maddesinden oluşan bir sepeti esas 
alarak yaptığı “halkın enflasyonu” araştırmasının Eylül 
2021 sonuçları açıklandı. Araştırmayla, gelirinin büyük 
bölümünü gıdaya ayırmak zorunda olan ve enflasyona 
karşı herhangi bir koruması bulunmayan, sabit 
gelirlilerin, ücretlilerin ve yoksulların yaşadığı gerçek 
enflasyonun boyutunun ortaya konulması amaçlanıyor.

Aylık Fiyat Artışı
Temel gıda fiyatlarında bu yıl ocak ayında yüzde 3,6, 
Şubat'ta da yüzde 2,8, martta yüzde 2,5, nisanda da 
yüzde 2,3, mayısta yüzde 1,8 ve haziranda yüzde 1,1, 
temmuzda yüzde 4,2, ağustosta ise yüzde 3,5 oranında 
artış yaşanmıştı. Gıda fiyatlarında eylülde yüzde 2,1 
oranıyla devam eden zam sağanağı; açlık ve yoksulluk 
sınırının altında bir gelir ve dolayısıyla harcamayla 
yaşamak zorunda olan vatandaş sayısını artırmaya 
devam ediyor. Dar ve sabit gelirlilerin satın alma gücü 
zamlar karşısında aydan aya mum gibi eriyor. Eylülde 

gıda fiyatlarındaki artışta ekmek fiyatları belirleyici 
oldu. Ekmek, un, bulgur fiyatları eylülde bir önceki aya 
göre yüzde 9,2 oranında artış kaydetti. Et ve balık grubu 
fiyatlarında yüzde 1 oranında azalış yaşanan eylülde süt 
ve süt ürünleri ile yumurta grubu fiyatları ise yüzde 1,9 
oranında azaldı. Yağ fiyatlarında geçen yılın son 
aylarından başlayan artış trendi zeytinyağı 
fiyatlarındaki düşüşün etkisiyle Eylül'de yerini düşüşe 
bıraktı. Meyve fiyatlarının yüzde 4,7 oranında arttığı 
eylülde sebze fiyatlarında ise bir önceki aya göre yüzde 
4,8 oranında yükseliş yaşandı.Bakliyat fiyatlarının, 
mercimek fiyatlarındaki artışın etkisiyle yüzde 5,4 
oranında arttığı eylül ayında, salça, zeytin, bal, çay, tuz 
ve benzeri gıda maddelerinden oluşan diğer işlenmiş 
gıda fiyatları ise değişmedi.

Gıda Fiyatlarındaki Değişim
(Eylül 2021 %)
Bir Önceki Aya Göre       Aralık 2020'ye Göre        Yıllık       
12 Aylık Ortalama
Ekmek, un, bulgur, makarna      9,2          21,3       36,8       
23,0
Et-Balık -1,0        25,6       22,4       17,8
Süt, süt ürünleri, yumurta           -1,9        21,5       28,7       
30,1
Yağ         -1,5        24,0       48,2       44,7
Meyve 4,7          83,9       79,3       46,3
Sebze   4,8          19,6       61,7       69,2
Bakliyat                5,4          14,9       32,4       26,5
Diğer     0,0          8,6          12,7       11,7
Ortalama             2,1          26,6       37,6       32,6
 
Böylece, vatandaşlar mevcut gıda tüketim 
alışkanlıklarına göre seçilen 76 gıda maddesinden 
oluşturulan gıda sepetini satın alabilmek için eylülde 
ağustos ayına göre yüzde 2,1 oranında daha fazla para 
ödedi.

Dokuz Aylık Değişim
Gıda fiyatlarında Ocak-Eylül döneminde ise yüzde 26,6 
oranında artış yaşandı. Yılın ilk dokuz aylık döneminde 
ekmek, bulgur, un makarna fiyatlarında yüzde 21,3, et 

ve balık fiyatlarında yüzde 25,6, süt, süt ürünleri ve 
yumurta fiyatlarında yüzde 21,5 oranında artış gözlendi. 
Yağ fiyatlarında ise yüzde 24 oranında artış oldu. Bu 
dönemde meyve fiyatlarında yüzde 83,9, sebze 
fiyatlarında yüzde 19,6 oranında yükseliş kaydedildi. 
Bakliyat fiyatlarında yüzde 14,9 oranında diğer işlenmiş 
gıda fiyatlarında ise yüzde 8,6 oranında artış oldu.

Yıllık Değişim
Gıda fiyatlarında yıllık olarak ise (Eylül 2020'ye göre) 
yüzde 37,6 oranında artış gözlendi.
Bu yıl eylülde geçen yılın eylül ayına göre ekmek, un, 
bulgur, makarna fiyatlarında yüzde 36,8, et-balık 
fiyatlarında 22,4, süt ve süt ürünleri ile yumurta 
fiyatlarında yüzde 28,7 oranında artış oldu. Bir yıl 
öncesine göre yağ fiyatları yüzde 48,2 oranında arttı. 
Meyve fiyatları yüzde 79,3, sebze fiyatları ise yüzde 61,7 
oranında artış gösterdi. Bakliyat fiyatları son bir yılda 
yüzde 32,4 diğer gıda fiyatları ise
yüzde 12,7 oranında zamlandı.

Yıllık Ortalama
Sepete dahil edilen ürünlerin son 12 aylık ortalama 
fiyatlarının bir önceki 12 aylık dönemdeki ortalama 
fiyatlarıyla karşılaştırılarak hesaplanan 12 aylık 
ortalamalara göre de gıda fiyatlarında yüzde 32,6 
oranında artış yaşandı. Yıllık ortalamalara göre ekmek, 
un, bulgur, makarna fiyatları yüzde 23, et ve balık 
fiyatları yüzde 17,8, süt, süt ürünleri ve yumurta fiyatları 
yüzde 30,1, yağ fiyatları yüzde 44,7, meyve fiyatları 
yüzde 46,3, sebze fiyatları yüzde 69,2, bakliyat fiyatları 
yüzde 26,5, diğer gıda maddelerinin fiyatları da yüzde 
11,7 oranında artış kaydetti.

Gıda Fiyatlarında Zam Yağmuru

Çanakkale'de Vaka Sayıları Yükseldi!
İllerde 100 bin nüfusa karşılık gelen haftalık vaka 
sayısını gösteren insidans haritasına göre Çanakkale'de 
vaka sayıları artış gösterdi.
Sağlık Bakanı Dr. Fahrettin Koca, 100 bin nüfusa karşılık 
gelen bir haftalık toplam vaka sayısını gösteren 
insidans haritasının güncel halini paylaştı. 4-10 Eylül 
arasındaki hafta yüz binde 53,73 olan vaka sayısının 
Çanakkale'de 11-17 Eylül döneminde 88,08'e yükseldiği 
görüldü. 
 Bakan Koca, “11-17 Eylül arasında vaka yoğunluğu bir 
önceki haftaya göre en çok artan 10 ilimiz: Kastamonu, 
Kırıkkale, Zonguldak, Tokat, Trabzon, Malatya, Yozgat, 
Düzce, Erzincan, Çorum! Bu illerden birindeyseniz şimdi 
daha da dikkatli olmalısınız. Nihai çözüm aşı, tedbirler 
şart” açıklamasında bulundu.  

1.5 Yıl Beklendi: Okullar Açılırken Çalışma Başladı
Çanakkale Onsekiz Mart 
Üniversitesi'nin açılmasına günler kala 
Araştırma Hastanesi ve 18 Mart İÇDAŞ 
Ulu Camii arasında kalan yolun bakım 
ve onarım çalışmasına başlandı. Bir 
buçuk yıldır boş olan okulda öğrenciler 
gelirken çalışmaya başlanması dikkat 
çekti.
Pandemi nedeniyle geçtiğimiz yılın 
Mart ayında okullarının online eğitime 
geçmesiyle kentten ayrılan üniversiteliler YÖK'ün yüz yüze 
eğitim kararıyla yeni dönemde okullarına dönecekler. 
2021-2022 eğitim ve öğretim yılında salgının gelişme seyri 
ve ilgili kurum ve kuruluşların uyarıları da dikkate alınarak 
üniversitelerde örgün eğitimin yüz yüze başlamasına karar 
alındı. Üniversite tercihlerinin 5 Ağustos'ta başlaması ile 
beraber milyonlarca adayı tercih heyecanı sardı. 
Koronavirüs pozitif vakaların ve buna bağlı ölümlerin 
devam etmesiyle 1,5 yıldır online eğitim yapan okulların 
yüz yüze kararı bu yıl pek çok öğrencinin sevinci oldu.  5 
Ağustos tarihinde başlayan YKS tercihleri 20 Ağustos 
tarihinde sona erdi. ÇOMÜ de tercih sonuçlarının 
açıklanmasından önce genel kontenjanını açıkladı. 
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi (ÇOMÜ)'nün 
açıkladığı rakamlara göre tüm bölümler dahil olmak üzere 
bu yıl üniversiteye 10 bin 692 kişi kontenjan ayrıldığı 
açıklandı. Tercihlerin açıklanmasının ardından bu yıl 8 bin 
246 kişinin ÇOMÜ'yü tercih listesine aldığı belirtildi. Tercih 
Listesine ÇOMÜ'yü yazarak kayıt yaptıran öğrenci sayısı ise 
7 bin 526 oldu. ÇOMÜ açıkladığı kontenjanın tamamını 

dolduramazken yaklaşık 2 bin kişilik ek 
kayıt kontenjanı açacağını belirtti.

Çalışmalara Başlandı
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesini bu 
yıl 8 bin 246 öğrenci tercih ederken 7 bin 
526 öğrenci ise kesin kayıt yaptırdı. Bir 
buçuk yılın ardından öğrenciler yeniden 11 
Ekim'de okula gelecekler. Fakat Çanakkale 
Onsekiz Mart Üniversitesi, bugün bir 

duyuru yayınlayarak, ÇOMÜ Araştırma Hastanesi ve 18 
Mart İÇDAŞ Ulu Camii arasında kalan yolun bakım ve 
onarım çalışmasına başladıklarını bildirdi. Yapılan bu 
çalışma ile akıllara okullar kapalı iken neden yapılmadığı 
geldi.
Çalışmanın 6 ay süreceğinin bildirildiği duyuruda, 
"Üniversitemiz Terzioğlu Yerleşkesi anayol güzergahında 
(ÇOMÜ Hastane ile Camii arasındaki bölüm) zemin 
hareketlerinden kaynaklı meydana gelen 
deformasyonların önlenmesi için yeni bir yol projesine 
başlanmıştır. 6 ay sürecek bu çalışma sonucunda daha 
geniş ve güvenli bir yola kavuşulacaktır. Ayrıca, yol yapım 
çalışmasının bitimiyle birlikte yerleşkemiz bitki örtüsüne 
uygun şekilde ağaçlandırılıp alanımız, yeşiline tekrar 
kavuşacaktır" ifadelerine yer verildi.
Öte yandan ÇOMÜ'den gelen açıklamada, öğrenci giriş ve 
çıkışlarına çalışmaların engel olmayacağı da dile getirildi. 
Yapılan çalışmalar öğrencilerin giriş ve çıkışını 
engellemezken 1,5 yıldır okula ilk kez gelen öğrenciler 
çalışmalarla karşılaşacak.
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S.S. Çanakkale Üretim ve Pazarlama Kooperatifi'nin yerel 
ürünlerin yanında farklı kentlerdeki kooperatifler tarafından 
üretilen sağlıklı ürünleri kentlilere ulaştırmak üzere yola 
çıkan Halkın Bakkalı, ikinci şubesi ile Esenler Mahallesi'nde 
24 Eylül 2021 Cuma günü gerçekleştirilen açılış töreni ile 
kentlilere hizmet vermeye başladı. 
Esenler Mahallesi'nde bulunan Endüstri Meslek Lisesi 
Mezunları Derneği Lokali yanın da bulunan alanda kentlilere 
hizmet verecek olan Halkın Bakkalı'nın 2. Şubesi açılışına 
Belediye Başkanı Ülgür Gökhan, eşi Hale Gökhan, CHP Genel 
Başkan Yardımcısı ve Çanakkale Milletvekili Muharrem 
Erkek, CHP Çanakkale Milletvekili Özgür Ceylan, CHP İl 
Başkanı Metin Ümit Ural, CHP Merkez İlçe Başkanı Ali Uyanık, 
İlçe ve Belde Belediye Başkanları, Belediye Başkan 
Yardımcıları, Belediye Meclis Üyeleri, İl Genel Meclisi Üyeleri, 
kooperatif temsilcileri, davetliler ve kentliler katıldı. 

“Tezgahlar Çanakkaleli Üreticilere Her 
Zaman Açık”
Açılışta ilk olarak söz alan S.S. Çanakkale Üretim ve 
Pazarlama Kooperatifi Başkanı Ali Rıza Berkit, kooperatif ve 
Halkın Bakkalı ile ilgili bilgilendirmede bulundu. Halkın 
sağlıklı ürüne kolay erişebilmesi için şube sayılarını 
arttırmayı hedeflediklerini ifade eden Berkit; “Bu tür açılışlara 
devam edeceğiz ve çalışmalarımız eksiksiz bir şekilde 
sürecek. Önümüzdeki aylarda Barbaros'ta da yeni şube 
açmayı düşünüyoruz. Buradan bütün üreticilere çağrı 
yapıyorum tezgahlar Çanakkaleli üreticilere her zaman 
açıktır” dedi. 

“Çanakkale Önemli Bir Tarım Kenti”
Ardından söz alan Çanakkale Belediye Başkan Yardımcısı M. 
İrfan Mutluay ise; “Çanakkale bitkisel ürün çeşitliliği açısında 
dünyanın en önemli tarım kenti ve 11 çeşit ürün bulunuyor. 
Bunların 8'inde biz üretim miktarları bakımında birinci 
durumdayız. 48 üründe de ilk ona giriyoruz. Bunu dışında 
Çanakkale ürettiği marka değerleri ile dünya pazarında da 
önemli roller alıyor. Bu kentin 2 milyar civarında üretim değeri 
olduğunu düşünüyorum. Nüfusun yüzde 30'u kırsal kesimde 
yaşıyor. 311 tarımsal kalkınma kooperatifi var ve bununla 
beraber de 400 kooperatif var. Ancak gerek üretime, gerekse 
üreticisine ve tüketiciye katkı sağlayamayan bir kooperatifler 
mezarlığına dönmüş durumda. Bu noktadan yola çıkarak 
2019-2024 döneminde Belediye Başkanımız bir tarımsal 
kalkınma projesi ortaya koydu ve bu doğrultuda çalışmalara 
başladık. Örnek bir kooperatif modeli yaratmaya çalıştık. İki 
kooperatif kurduk ve bir buçuk yılda çok ciddi adımlar atıldı” 
dedi. 

“Her Türlü Yardıma Hazırız”
Açılış programı konuşmaları CHP Çanakkale Milletvekili 
Özgür Ceylan'ın konuşması ile devam etti. Konuşmasında 
kooperatifleşmenin yerel kalkınmanın yanında sağlıklı 
gıdaya erişimde de büyük bir kolaylık sağladığını ifade eden 
CHP'li Vekil Ceylan; “Sağlıklı ve güvenilir gıdaya ulaşmak 
dünyada çok zor bir hal aldı. Bu girişim çok önemli ve değerli 
bir girişim. Bundan sonrasında şubelerde artacakmış. Bundan 
sonrası içinde her türlü yardıma hazırız” şeklinde konuştu. 

“Halkın Bakkalları Hizmet Vermeye 
Devam Edecek”
Açılış programında söz alan CHP Genel Başkan Yardımcısı ve 
Çanakkale Milletvekili Muharrem Erkek ise; 

“Kooperatifleşme dayanışmanın, paylaşmanın, eğitimin 
önemini bir kez daha gösterdi. Pandemi döneminde özellikle 
belediyelerimiz destan yazdılar. Sokağa çıkmanın yasak 
olduğu dönemde 40 milyon 500 bin eve sıcak yemek 
götürdüler. 80 milyonun üzerinde dezenfektan maske 
yardımı yapıldı. Bizler için sosyal, halkçı ve dürüst 
belediyecilik çok önemli. Biz bu anlayışla hizmet ediyoruz. 
Yönettiğimiz kent ve beldelerde de belediyelerimiz 
harcadıkları her kuruşun hesabını halka veriyor. Her şeye 
rağmen halkın belediyeleri, Halkın Bakkalları hizmet 
vermeye devam edecek” dedi. 

“Çanakkale'de 
Kooperatifleşmeye 
Destek Olmak İçin 
Yola Çıktık”
Programda son olarak söz alan 
Belediye Başkanı Ülgür Gökhan, 
Çanakkale Belediyesi tarafından 
üretilen yerel kalkınma projeleri 
ile örnek alınacak iller arasına 
girdiğini ifade etti. Seçim 
döneminde yerel kalkınma projelerine ağılık vereceği sözünü 
verdiğini ve bu projeleri bir bir hayata geçirmeye 
başladıklarını ifade eden Başkan Gökhan; “Partimiz 
kalkınmanın kırsaldan olacağını belirtiyor ve kırsal 
kalkınmaya önem veriyor. Uzmanlarımız da CHP iktidarında 
nasıl bir kırsal kalkınma olacağının programlarını yapıyorlar. 
Önümüzdeki hafta İstanbul'da CHP belediyelerinde katılımı ile 
bir tarım fuarı yapıyor. Belediyeler yaptıkları çalışmaları orda 
sergileyecekler. Biz de Çanakkale'de son seçim öncesi kırsal 
kalkınma önem vereceğimizi ifade ettik. Sağlıklı gıdaya 
erişimde kooperatifleşmenin çok önemli olduğunu belirttik. 
Bu nedenle de Belediye olarak Çanakkale'de 
kooperatifleşmeye destek olmak için yola çıktık” dedi.

“Çanakkale'de Kooperatifleşmeye Destek 
Olmak İçin Yola Çıktık”
Programda son olarak söz alan Belediye Başkanı Ülgür 
Gökhan, Çanakkale Belediyesi tarafından üretilen yerel 
kalkınma projeleri ile örnek alınacak iller arasına girdiğini 
ifade etti. Seçim döneminde yerel kalkınma projelerine ağılık 
vereceği sözünü verdiğini ve bu projeleri bir bir hayata 
geçirmeye başladıklarını ifade eden Başkan Gökhan; 
“Partimiz kalkınmanın kırsaldan olacağını belirtiyor ve kırsal 

kalkınmaya önem veriyor. Uzmanlarımız da CHP iktidarında 
nasıl bir kırsal kalkınma olacağının programlarını yapıyorlar. 
Önümüzdeki hafta İstanbul'da CHP belediyelerinde katılımı ile 
bir tarım fuarı yapıyor. Belediyeler yaptıkları çalışmaları orda 
sergileyecekler. Biz de Çanakkale'de son seçim öncesi kırsal 
kalkınma önem vereceğimizi ifade ettik. Sağlıklı gıdaya 
erişimde kooperatifleşmenin çok önemli olduğunu belirttik. 
Bu nedenle de Belediye olarak Çanakkale'de 
kooperatifleşmeye destek olmak için yola çıktık” dedi.

“Kooperatifleşmeyi İlan 
Etmemiz Şart”
Kooperatifleşmenin ülkelerin 
kalkınması için önemli bir rol oynadığını 
belirten Başkan Gökhan; “Türkiye'de 
kooperatifleşme denetlenemiyor. 
Halbuki, Avrupa da başarının en önemli 
sebebi kooperatifleşmedir. 
Kooperatifleşme orada tamamlanmıştır 
ve çiftçinin üretmekten başka bir 
sorunu yoktur. Tohum, gübre sorunu 
yok. Orada mühendisler tarlada çiftçiye 
yarımda bulunuyor ve milli gelire katkı 

sunuyorlar. Kooperatifleşmeyi kesinlikle ilan etmemiz şart. 
İlçe belediyelerimizde de bu konuda önemli çalışmaları var. 
Hem sağlıklı ürünler bulma hem de sorunların ortadan 
kaldırılması ve üretilen ürünlerin halka ulaştırılması bizim 
açımızdan çok önemli” dedi. 

“Kooperatifleşme Devlet Politikası Olmak 
Zorunda”
Kooperatifleşmenin mutlaka bir devlet politikası haline 
gelerek ülke çapında yaygınlaşması gerektiğini vurgulayan 
Başkan Gökhan; “3 hafta önce yine bir üretici pazarı açtık. 
Üretilen ürünlerin satıldığı ama aynı zamanda kooperatiflerin 
de yer bulduğu, içerisinde yine kadın el emekçilerinin de yer 
aldığı bir pazar. Bu bir sistem meselesi CHP'li belediyeler 
bunda çaba gösteriyor. Ancak sadece CHP'nin çabaları ile bir 
yere varmayız. Bu bir devlet politikası olmak zorunda” 
şeklinde konuştu.
Konuşmaların ardından açılış töreni halk oyunları gösterisi ile 
devam ederken, Başkan Gökhan ve davetlilerin kurdele 
kesimi ile Halkın Bakkalı, ikinci şubesi ile kentlilere hizmet 
vermeye başladı. 

“Halkın Bakkalı” 2.Şubesi Esenler'de Açıldı
Başkan Gökhan; “Çanakkale Yerel Kalkınma Projeleri İle Örnek Alınacak İller Arasına Girdi”

Çocuk Kültür Evi'nde Yeni Dönem Kayıtları Başlıyor
Çanakkale Belediyesi bünyesinde 2016 yılından bu yana, 
kentte yaşayan 5-15 yaş aralığındaki tüm çocuklara 
yönelik olarak farklı disiplinlerden atölye ve etkinlik 
programları hazırlayıp yürüten Çocuk Kültür Evi, pandemi 
önlemleri kapsamında 1,5 yıldır çevrim içi olarak yürüttüğü 
programını 5 Ekim 2021 itibariyle çocuklarla buluşturmaya 
hazırlanıyor.
 Okulların açılmasıyla birlikte yeni dönem hazırlıklarını 
tamamlayan Kültür Evi, Sağlık Bakanlığının yayınladığı 
“COVID-19 Salgın Yönetimi ve Çalışma Rehberi” maddeleri 
doğrultusunda sınırlı atölye ve sınırlı sayıda katılımcı ile 

yeni dönemine merhaba diyecek. Çocuk 
Kültür Evi yeni dönemde akıl oyunları, 
robotik maker, ritim/perküsyon 
atölyeleriyle piyano, keman, bağlama, gitar 
enstrümanları için bireysel çalgı 
programları ve Çocuk Kültür Evi Orkestrası 
için katılımcı kaydı kabul edecek. Atölye ve 
etkinliklere katılmak için çocukların öncelikle Çocuk 
Kültür Evi'ne üye olmaları gerekmekte olup üyelik işlemleri 
için velilerin ve çocuğun HES kodları ile nüfus cüzdanı 
fotokopileri ve çocuğun 1 adet vesikalık fotoğrafı ile Çocuk 

Kültür Evi'ne başvurmak yeterli olacak. Salgın 
önlemleri nedeniyle sınırlı sayıda kontenjan 
açılan atölyeler için 27 Eylül 2021 tarihinde 1. ve 
2. sınıf, 28 Eylül 2021 tarihinde 3 ve 4. sınıf, 29 
Eylül 2021 tarihinde ise 5. sınıf ve üstü 
çocukların kayıtları alınacak. Çocuk Kültür 
Evi'nin 27-29 Eylül 2021 tarihleri arasında kayıt 

işlemleri gerçekleştirilecek olan 2021-2022 dönemi 
programı çocuklara renkli, neşeli ve eğlenceli bir sürecin 
kapılarını aralayacak.
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Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi'nin 
(ÇOMÜ;) bu yıl için 10 bin 692 kontenjan ayırdı. 
Sınavdan sonra üniversiteyi 8 bin 246 öğrenci 
tercih etti. Bu öğrencilerden kaç tanesinin kayıt 
yaptıracağı merak ediliyordu. Alınan bilgiye göre 
üniversiteye  7 bin 576 öğrencinin kesin kayıt 
yaptırdığı öğreni
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi'nin 
(ÇOMÜ;) bu yıl için 10 bin 692 kontenjan ayırdı. 
Sınavdan sonra üniversiteyi 8 bin 246 öğrenci tercih etti. Bu 
öğrencilerden kaç tanesinin kayıt yaptıracağı merak 
ediliyordu. Alınan bilgiye göre üniversiteye  7 bin 576 
öğrencinin kesin kayıt yaptırdığı öğrenildi. Sonuçlara göre 
ÇOMÜ kontenjanının yüzde 70'i doldu.
Pandemi nedeniyle geçtiğimiz yılın Mart ayında okullarının 
online eğitime geçmesiyle kentten ayrılan üniversiteliler 
YÖK'ün yüz yüze eğitim kararıyla yeni dönemde okullarına 
dönecekler.  2021-2022 eğitim ve öğretim yılında salgının 
gelişme seyri ve ilgili kurum ve kuruluşların uyarıları da 
dikkate alınarak üniversitelerde örgün eğitimin yüz yüze 
başlamasına karar alındı. Üniversite tercihlerinin 5 
Ağustos'ta başlaması ile beraber milyonlarca adayı tercih 
heyecanı sardı. Koronavirüs pozitif vakaların ve buna bağlı 
ölümlerin devam etmesiyle 1,5 yıldır online eğitim yapan 
okulların yüz yüze kararı bu yıl pek çok öğrencinin sevinci 
oldu.  5 Ağustos tarihinde başlayan YKS tercihleri 20 

Ağustos tarihinde sona erdi.
ÇOMÜ de tercih sonuçlarının açıklanmasından 
önce genel kontenjanını açıkladı. Çanakkale 
Onsekiz Mart Üniversitesi'nin (ÇOMÜ) açıkladığı 
rakamlara göre tüm bölümler dahil olmak üzere 
bu yıl üniversiteye 10 bin 692 kişi kontenjan 
ayrıldığı açıklandı. Tercihlerin açıklanmasının 
ardından bu yıl 8 bin 246 kişinin ÇOMÜ'yü tercih 
listesine aldığı belirtildi. Tercih Listesine ÇOMÜ'yü 

yazarak kayıt yaptıran öğrenci sayısı ise 7 bin 576 oldu. 
ÇOMÜ açıkladığı kontenjanın tamamını dolduramazken 
yaklaşık 2 bin kişilik ek kayıt kontenjanı açacağını belirtti.
ÇOMÜ'de  ayrıca bu sene yeni bölümler de açıldı.; Psikoloji, 
İş Sağlığı ve Güvenliği, İç Mekân Tasarımı, Laborant ve 
Veteriner Sağlık açıldı. Akademik takvime göre 11 Ekim 
2021'de dersler yüz yüze olarak başlayacak.

İki Kat Yeni Öğrenci Gelecek
Tercihlerin açıklanmasının ardından bu yıl da yeni 
öğrencielr kayıt yaptırdı. Her yıl kente yeni öğrenciler 
gelirken bu yıl 2 kat fazla öğrenci gelecek. Mart 2020'de 
pandeminin tüm dünyada yayılmasıyla okullar yüz yüze 
eğitime ara verdi. Çanakkale'de yaşayan öğrenciler de 
online eğitim kararıyla memleketlerine, ailelerinin yanına 
döndü. Kentte öğrenci kalmadı. Geçtiğimiz yıl ise öğrenciler 
tercihlerini yaptı, ÇOMÜ'yü kazandı, kayıtlarını yaptırdı. 

Fakat geçtiğimiz yıl 1. Sınıf olan üniveriste öğrencileri artan 
vaka sayıları nedeniyle yüz yüze eğitime hiç geçemedi. 
Üniversite eğitimlerinin ilk yılını Çanakkale'ye gelmeden 
bitiren üniversite öğrencileri de bu yıl yeni kayıt yaptıran 
öğrencilerle kente gelecek. Bu yıl ÇOMÜ'ye toplamda 20 
bine civarında yeni öğrenci gelmesi bekleniyor.

Esnaf Mutlu
Emekli nüfusu en fazla olan illerden biri olan kentimizin 
ekonomisi; çiftçilik, turizm ve üniversite öğrencileri 
üzerinde yürüyor. 1 Buçuk yılı aşkın süredir uzaktan eğitim 
sürecinin devam etmesi  ile nüfusun neredeyse yarısını 
oluşturan üniversite öğrencilerin kente gelemeyişi esnafı 
önemli oranda etkiledi. Kent için 'bacasız sanayi' olarak 
kabul edilen üniversiteye öğrenciler gelemeyince, kentteki 
esnafın kazancı büyük oranda düştü. Nüfusun yüzde 
50'sini öğrencilerin oluşturduğu Çanakkale'de öğrencilerin 
online eğitimde olmaları esnafı olumsuz etkilerken esnaf 
üniversitenin açılmasını dört gözle bekliyor.
Öte yandan kentte yeni öğrencileri karşılayacak yurt da 
kalmadı. Pandemi döneminde iş yapamayan yurtlar 
pansiyona ve otele döndü. Bir kısmı ise kapılarına kilit 
vurdu.  Çanakkale'deki emlak problemi sürerken yeni 
öğrencilerin konaklama sorunu içinden çıkılmaz bir hal 
aldı.

ÇOMÜ 10.692 öğrenci istedi, 7.576 öğrenci kayıt yaptırdı

SGK İl Müdürü Ercan: 'Yapılandırma İçin Son Günler Fırsatı Kaçırmayın'
Çanakkale Sosyal Güvenlik Kurumuna (SGK) İl Müdür Hilmi 
Ercan, yapılandırma için son günler olduğunu hatırlatarak, 
'fırsatı kaçırmayın' uyarısında bulundu.
SGK İl Müdürü Ercan yaptığı açıklamada; “Sosyal Güvenlik 
Kurumuna olan borçların yapılandırması için başvurular 
30.09.2021 tarihinde sona erecektir. Vatandaşlarımız 
yapılandırma başvurularını bu tarihe kadar e-Sigorta ve e-
Devlet kapısı üzerinden ya da şahsen veya posta yoluyla 
bağlı bulundukları Sosyal Güvenlik İl Müdürlüğü/Sosyal 
Güvenlik Merkezine yapabileceklerdir. Yapılandırma 
kapsamındaki alacaklar, gecikme cezası ve gecikme 
zammı yerine Yİ-ÜFE (Yurt İçi Üretici Fiyat Endeksi Değişim 
Oranı) ile güncellenecek ve 6, 9, 12, 18 eşit taksit ile 
ödenebilecektir. İlk taksitin son ödeme günü olan 30 Kasım 
2021 tarihine kadar peşin ödeme yapıldığı taktirde ise 
hesaplanan Yİ-ÜFE'nin de %90'ı silinecektir.  
Yapılandırmadan yararlanan işverenlerimiz, Bağ-kur 
sigortalıları ve prim ödeme yükümlüsü olan sigortalılarımız 
için birçok avantaj bulunmaktadır. Yapılandırmada ilk 
taksitin süresinde ve tam olarak ödenmesi halinde borcu 
yoktur yazısı alınabilmektedir. Daha önce tatbik edilmiş 
olan hacizler, yapılacak ödemeler nispetinde 
kaldırılabilecektir. Yapılandırma devam ettiği sürece 
yapılandırma taksitlerinin ve yapılandırma dışındaki 

borçların süresinde ödenmesi kaydıyla işverenlerimiz 
sigorta primi teşviklerinden yararlanabilecek; Bağ-Kur 
sigortalılarımız da indirimli prim ödeme imkanına sahip 
olacaktır. Daha önce borçları nedeniyle durdurulmuş 
hizmet süreleri olan BAĞ-KUR sigortalılarımız  emeklilik 
şartlarını sağlamaları halinde ihya sürelerine ilişkin prim 
borçlarını indirimli olarak Kurumumuzla protokol 
imzalamış olan bankalar vasıtasıyla ödeyerek emekli 
olabileceklerdir. Bu nedenle yapılandırmanın son başvuru 
süresinin kaçırılmaması büyük önem taşıdığını bir kez 
daha hatırlatmak isterim” ifadelerini kullandı.    

Phoenix Team TEKNOFEST 

2021'de Finalde
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi (ÇOMÜ) Phoenix 
Team, “Çürüklere Karşı Doğanın Savaşı: Yeni Tip Diş 
Fissürü” projesiyle Teknofest 2021'de finale kaldı.
ÇOMÜ Sağlık Hizmetleri Meslek Yüksekokulu Öğretim 
Üyesi Dr. Öğr. Üyesi Gülçin Özcan Ateş'in akademik 
danışmanlığında Biyomühendislik bölümü 
öğrencilerinden Zeynep Turna ve Gaye Su Yiğit, Bartın 
Üniversitesi ve Yüzüncü Yıl Üniversitesi Moleküler 
Biyoloji ve Genetik bölümünden Sude Aksu ile Sevgi 
Karakaya'nın yer aldığı Phoenix Team, “Çürüklere 
Karşı Doğanın Savaşı: Yeni Tip Diş Fissürü” adlı proje ile 
Teknofest 2021'de 83 puan alarak “Biyoteknoloji 
İnovasyon Yarışması Projesi” kategorisinde finale 
kalan 35 proje arasından 19. sırada yerini aldı.  

Turan'dan Gelibolu'ya 10 Hekimi Müjdesi

AK Parti Grup Başkanvekili ve Çanakkale Milletvekili 
Bülent Turan, Gelibolu Toplum Sağlığı Merkezi ve 112 ASHİ 
açılış törenine katıldı.

AK Parti Grup Başkanvekili ve 
Çanakkale Milletvekili Bülent Turan, 
Gelibolu Toplum Sağlığı Merkezi ve 112 
ASHİ açılış törenine katıldı.
“Gelibolu, tarihin yeniden yazıldığı, aziz 
şehitlerimizin hatıralarına ev sahipliği 
yapan bir şehir." diyen Turan, 
Gelibolu'ya çok güzel bir müjdemiz var. 
Geçen hafta 10 pratisyen hekimin 
ataması yapıldı. Bu hekimlerimiz 10 gün 
içerisinde Gelibolu'muzda hizmet 
vermeye başlayacak” dedi.
Turan sözlerini şöyle sürdürdü; 
“Gelibolu'muz çok kıymetli sağlık 
hizmetleri imkanına sahip olmasıyla 
beraber iki ayrı hastane olmasından 
kaynaklı bazı sorunlarımız var. 

Doktorlarımızın, hemşirelerimizin ve tüm ilgililerimizin 
hizmet vermesinde iki hastanenin olması Gelibolu'muzu 
ayrıca yoruyor. Değerli arkadaşlar hiç kendinizi yormayın 

biz işimizi biliyoruz. Gelibolu'ya hastane lazımsa zamanı 
geldiğinde yaparız. Hiç sorun değil, nasıl ki geçen hafta 
kimsenin haberi yokken 10 hekim arkadaşımızın göreve 
atanması kararı alınmışsa, nasıl ki bugün 112'nin ve aynı 
şekilde toplum sağlığı merkezimizin açılışını yapıyorsak, 
nasıl ki ihtiyacı olan tüm ilçelerimize eğitim, sağlık, ulaşım 
gibi tüm alanlarda çalışmalarımız devam ediyorsa; 
Bakanlığımızla ve İl Sağlık Müdürlüğümüzle bu konuda 
diyalog halindeyiz. Milletvekilimiz Jülide İskenderoğlu ile 
birlikte memleketimize hizmetleri ve yatırımları getirmek 
için yoğun mesai harcıyoruz. Doğal gazda, iskelede, 
okullarda, havuzda ve birçok konuda talep edilmesinden 
hemen sonra bu adımları atmışsak Gelibolu'ya hizmet ve 
yatırım için adım atmaktan çekinmeyiz” şeklinde konuştu.  
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2022 Zor Geçebilir!
Çanakkale Ziraat Odası Başkanı İsmail Kaya, doğru 
zamanda doğru kararlar alınmaması durumunda  2022 
yılı ve sonrasının çiftçiler için tarımda çok zor 
geçebileceğini söyledi. 
 Mayıs ayında hem ülkemizde hem dünyada ciddi 
şekilde buğdayda bir sıkıntı oldu. Ekmeğe mayıs ayında 
zam geldi. 1.75'ti 2.50TL oldu. aynı durum bir çok üründe 
de yaşandı. Çiftçiler girdi maliyetlerinden şikayet 
ederken, tüketiciler ise peş peşe gelen zamlardan 
yakındı.  Hem çiftçilerin hem de tüketicilerin 
şikayetlerinin arttığı dönemde Çanakkale Ziraat Odası 
Başkanı Kaya, genel bir değerlendirme yaptı.
Ülkemizde tarımcılık yapan vatandaş sayısında 
düşüşün çok fazla olduğunu söyleyen Kaya 
açıklamalarında; “Tarım Mahsulleri Ofisinin büyük 
firmalara fiyat verirken, sahada maliyetleri güzel 
hesaplar da üreticilerin lehine olacak şekilde kararlar 
verirse 2022 ve sonraki yıllar üretici için güzel geçer. 
Ama hesapları güzel yapmazlarsa 2022 ve sonrası zor 
yıllar olur. Bakın üretici sayısı düşüyor ülkemizde. 
Geçmiş yıllara baktığımızda, üretici sayılarında gerileme 
var. 3-5 yıl zarar ediyor, olmuyorsa kendine başka iş 
temin ediyor, üretimden çıkıyor. Bunun önüne 
geçebilmek için sahada olan biteni güzel izleyip alınması 
gereken doğru kararları yerli yerinde alıp, üreticiyi de 
tüketiciyi de korur şekilde yol yürünürse, 2022 ve 
sonraki yıllar bizim için güzel olur. Doğru zamanda 
doğru kararları alamazsak bizim için zor geçecek gibi 
tahmin ediyorum.” dedi.
Kaya, son zamanlarda gıda fiyatlarındaki artışları da 
değerlendirdi. Üreticinin de tüketicinin de lehine makas 
koyulması gerektiğini belirten Kaya şöyle konuştu; 
“Gıda fiyatları pahalı diyoruz. Buyurun gelin tarlaya 
bakalım, üreticiden çıkış fiyatlarına bakalım. Bir de son 
tüketim yerlerindeki fiyatlara bakalım. Aradaki makasın 
ne kadar açık olduğunu göreceksiniz. Dolayısıyla bu 
makası daraltmak için konunun muhataplarının çalışma 

yapması gerekiyor. Üreticinin de tüketicinin de lehine 
makaslar koymak gerekiyor. Mayıs ayında hem 
ülkemizde hem dünyada ciddi şekilde buğdayda bir 
sıkıntı oldu. Ekmeğe mayıs ayında zam geldi. 1.75'ti 
2.50TL oldu. Bazı yerlerde 1.50'ydi 2 TL oldu. Buğday 3 TL 
oldu, ekmek 2 TL oldu.  Yaz aylarında buğday sorunu 
çözülüp, üretimi arttıkça 2-2.50 lira arasında buğday 
satılmaya başlandı. Peki, ekmek fiyatında neden düşme 
olmadı? Bu para kimin cebinde kaldı? Ya fabrikacının ya 
fırıncının cebinde ya da marketlerde kaldı. Konunun 
muhatapları buralarda adımlar atması gerekiyor. Gıda 
fiyatlarını düşürmek ülkeyi yönetenlerin asli 
işlerindendir. Kuralları güzel uyguladıkları takdirde 
özellikle gıda fiyatları geri gelecektir.”

İsrafın Önüne Geçersek, Gıda 
Fiyatlarını Düşürebiliriz
Kaya, Ticaret Müdürlüğü'nun hep marketlerde kontrol 
yaptığını hatırlatarak, “Bir sefer de gitsin galeriler de 
kontrol yapsın. Geçen sene 10 birimden satılan ürünün 
bu sene 20 birimden satılmasının bir
açıklaması olması gerekiyor.” dedi.
Kaya, açıklamalarını şöyle sürdürdü; “Gıda fiyatları 
dünyada da ülkemizde de artıyor. Dünya nüfusu arttıkça 
ciddi şekilde tüketim artıyor. Biz de tüketim memleketi 
olduk. Tüketim ciddi şekilde ön plana çıkmaya başladı. 
Dünyanın belli kesiminde birçok ürüne insanlar 
ulaşamazken belli bir kesiminde de israflar ortaya 
çıkmaya başladı. Bakın gıda fiyatlarının artıyor olması 
konusunda ciddi bir konu olan ve hiç konuşulmayan 
sebeplerinden bir tanesi israftır. Biz bu israfın önüne 
geçtiğimizde gıda fiyatlarının artmasının önüne kısmen 
geçmiş olacağız. Biz bu israfın önüne geçtiğimiz de gıda 
maddelerine ulaşamayan kesimler ulaşmaya 
başlayacak belki de. Biz ve bizim bölgemizde insanlar 
gıdaya bir şekilde ulaşabiliyor ama dünyada 

ulaşamayan ülkeler var. Onlar da bu dünyaya senin 
benim kadar ortaklar. Her birey bu dünyaya ortak olarak 
düşünmemiz lazım.”

Kaya, sadece gıda fiyatlarının artmadığını, her şeyin 
fiyatının arttığını belirtti. Bu durumun sorgulanmadığını 
sadece gıda fiyatlarının sorgulandığını söyleyen Kaya 
sözlerini şöyle tamamladı; “Sadece gıda fiyatları mı 
artıyor? Nereye gidersen, nereye bakarsan onun fiyatı 
artıyor.  Her şey karaborsa olmuş gibi, kıtlık olmuş gibi 
fiyatları artıyor. Araba fiyatlarına bakıyorsun geçen 
seneyle bu sene arasında ciddi şekilde artış var, 
ekipman fiyatlarında ciddi şekilde artış var. Her şeyin 
fiyatı artıyor. Ülkemizde bizim insanlarımızın kullandığı 
tüketim maddesi varsa onların fiyatını belli seviyelerde 
tutmamız gerekiyor. İnsanların gelir seviyeleri ortada, 
her gelir seviyesinde insanın güzel yaşamasına olanak 
sağlamak istiyorsak, gıda fiyatlarıyla beraber ne kadar 
tüketim maddesi varsa hepsini kontrol altında tutmak 
bu ülkeyi yönetenlerin görevi olduğunu düşünüyorum. 
Ticaret Müdürlüğü hep marketlerde kontrol yapıyor. Bir 
sefer de gitsin galeriler de kontrol yapsın. Geçen sene 10 
birimden satılan ürünün bu sene 20 birimden 
satılmasının bir açıklaması olması gerekiyor.”
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Çanakkale Ziraat Mühendisleri odası Başkanı Hicri Nalbant 
TMMOB Mühendis, Mimar ve Şehir Plancıları Dayanışma Günü 
nedeni ile basın açıklaması yaparak Mühendisler olarak talepleri 
dile getirdi.
Çanakkale Ziraat Mühendisleri odası Başkanı Hicri Nalbant 
TMMOB Mühendis, Mimar ve Şehir Plancıları Dayanışma Günü 
nedeni ile basın açıklaması yaptı. Basın açıklamasına İnşaat 
Mühendisleri Odası Çanakkale Şube Başkanı Soykut Özer, 
Çanakkale Elektrik Mühendisleri Odası İl Temsilcisi Erkan 
Güçyetmez de katıldı. Nalbant açıklamasında ''Mesleğimize ve 
haklarımıza sahip çıkma irademizin en görkemli dışavurumu 
olan 19 Eylül 1979 İş Bırakma Eylemimizi kırk ikinci yıldönümünde 
bir kez daha selamlıyor, 19 Eylül'ün mirasını yaşatmak için ilan 
ettiğimiz "TMMOB Mühendis, Mimar ve Şehir Plancıları 
Dayanışma Gününü kutluyoruz. Kırk iki yıl önce tüm ülkede 
etkisini gösteren ekonomik kriz karşısında mühendis, mimar ve 
şehir plancılarının yaşadığı hak kayıplarını ve ücret 
adaletsizliklerini protesto etmek için gerçekleştirilen iş bırakma 
eylemi, teknik elemanların üretimden gelen gücünü en açık 
biçimiyle ortaya sermiştir. TMMOB'nin çağrısıyla gerçekleştirilen 
eylem, maden ocaklarından enerji santrallerine, fabrikalardan 
şantiyelere, kamu kurumlarından limanlara kadar pek çok iş 
yerinde üretimin durmasını sağlamış, teknik elemanların 
yaşadıkları sorunlara dikkat çekilmesi sağlanmıştır. Bizler için 19 
Eylül İş Bırakma Eylemi, ülkesi için düşünen, planlayan, üreten 
mühendis, mimar ve şehir plancılarının kendi öz güçlerinin 
farkına vardığı tarihtir. Bu yüzden bu anlamlı gün, "TMMOB 
Mühendis, Mimar ve Şehir Plancıları Dayanışma Günü" olarak 
kutlanmakta ve yeniden hatırlanmaktadır. “ dedi.

''MÜHENDİS, MİMAR VE ŞEHİR 
PLANCILARININ SORUNLAR SADECE 
EKONOMİK SIKINTILAR DEĞİLDİR''
Nalbant “Ülkemizde son dönemlerde birbiri ardına yaşanan 
büyük felaketler, mühendislik, mimarlık ve şehir plancılığı 
hizmetlerinin ve bu alanda emek veren meslektaşlarımızın 
toplumsal önemini bir kez daha göstermiştir. Buna rağmen, siyasi 
iktidarın mesleğimizi önemsizleştirme, emeğimizi 
değersizleştirme çabaları sistematik olarak devam etmektedir. 
Bu sistematik çabalar nedeniyle mühendis, mimar ve şehir 
plancıları gerek kamuda gerekse özel sektörde kötü çalışma 
koşulları altında, yetersiz ücretlerle çalışmaya devam etmektedir. 
İşsizlik, hayat pahalılığı, düşük ücretler, güvencesizlik, özlük 
hakları ve örgütlenme sorunları ülkemizde çalışan tüm 
kesimlerin olduğu gibi mühendis, mimar ve şehir plancılarının 
öncelikli sorunlarıdır. İçinde bulunduğumuz derin ekonomik kriz, 
tüm halkımızın olduğu gibi emeğiyle geçinen mühendis, mimar 
ve şehir plancılarının da hayatlarını zorlaştırmaktadır. 
Ülkemizdeki mühendis, mimar ve şehir plancılarının bugün karşı 
karşıya olduğu sorunlar sadece ekonomik sıkıntılar değildir. 
Kontrolsüz yetkilerle donatılmış tek adam rejimi altında 
emeğimiz değersizleşirken, özlük haklarımız da giderek 
budanmaktadır. Gerek kamuda gerek özel sektörde her türlü 
mühendislik, mimarlık ve şehir planlama hizmetlerini, planlama, 
projelendirme, uygulama ve denetleme işlerini yürüten tüm 
meslektaşlarımız giderek daha zor koşullarda çalışmaktadır. 
“Parti Devleti” anlayışıyla yönetilen kamu kurumlarında çalışan 
meslektaşlarımız siyasi baskı ve sürgün tehdidi altında, düşük 
ücret, kadro sorunu, özlük haklarının ihlal edilmesi, düşük ek 
göstergeler gibi birçok sorun ile yüz yüzedir. Güvencesiz-
sözleşmeli istihdam modellerine yönelme, atamalarda liyakatin 
ortadan kalkması ve nihayet hukuksuz-keyfi ihraçlar gibi 
nedenlerle kamudaki teknik personelin iş yükü artarken, iş riski 
de giderek büyümektedir. Yandaş konfederasyonla imzalanan 
toplu sözleşmeler, şaibeli enflasyon rakamlarıyla birleşince kamu 
emekçilerinin her geçen gün daha da yoksullaşmasına neden 
olmaktadır.” dedi.  

MESLEK ÖRGÜTLERİMİZİ KORUMAK İÇİN 
MÜCADELE EDİYORUZ
Konuşmasının devamında, Nalbant “Diğer tüm idari alanlarda 
olduğu gibi meslek alanımızla ilgili de bir gecede yapılan, bilime 
aykırı, keyfi düzenlemeler, halkın iyi ve güvenli mühendislik, 
mimarlık, şehir plancılığı hizmeti almasını engellemektedir. Bu 
durumun toplumumuza maliyeti daha büyük felaketler, daha 
güvensiz yapılar, daha fazla yıkım ve daha çarpık bir kentleşme 
olmaktadır. Bilimi, tekniği ve yaratıcı fikirleri sistematik olarak 
değersizleştiren bu politikalar ülkemizin geleceğini tehdit 
etmektedir. Mühendis, mimar ve şehir plancılarının mesleki hak 
ve çıkarlarını korumak aslında tüm toplumun geleceğini 
korumak demektir. TMMOB olarak salgın koşullarında derinleşen 
ekonomik kriz ve siyasi iktidarın artan baskıları karşısında 
mesleğimizi, meslektaşlarımızın çıkarlarını ve meslek 
örgütlerimizi korumak için mücadele ediyoruz. Mühendis, mimar 
ve şehir plancılarının mesleki hak ve çıkarlarını korumak aslında 
tüm toplumun geleceğini korumak demektir. Çünkü bizim 
meslek alanımız, toplumun ortak yaşamının üretimini ve 
devamlılığını sağlamaktadır. Bizler bu anlayışla, mesleğimize ve 
meslektaşlarımıza sahip çıkarken ülkemizin ve toplumumuzun 
ortak geleceğine de sahip çıkıyoruz'' şeklinde konuştu.  

''MESLEKTAŞLARIMIZIN ÜNİVERSİTEDE 
ALDIKLARI EĞİTİMİN NİTELİĞİNİ 
YÜKSELTİLMELİDİR''
Mühendisler olarak talepleri sıralayan Nalbant, “Ülkemizdeki her 
projenin, her çalışmanın planlanmasından yaşama geçirilmesine 
kadar sorumluluklar üstlenen denetleyen, ülke sanayisinin, 
tarımının, mad enciliğinin, ormancılığının ve üretiminin temel 
unsuru olan, teknik ve bilimsel temelde yürüttükleri çalışmalarla, 
ülkemizin kalkınması açısından vazgeçilmez bir yere sahip olan 
mühendis, mimar ve şehir plancılarının sorunlarının aşılması için: 
İktidarın dayattığı gerici dalga karşısında eğitim kurumları 
güvenilirliğini yitirmiştir. Ülkemizin en büyük ihtiyacı olan 
tasarım, üretim, planlı kalkınma süreçlerinde doğudan görev 
üstlenecek genç meslektaşlarımızdır. Meslektaşlarımızın 
üniversitede aldıkları eğitimin niteliğini yükseltilmelidir.  
Mesleğimizin itibarının düşürülmesine üniversitede 
başlanmaktadır. ÖSYM tarafından açıklanan yerleştirme 
verilerine göre mühendislik, mimarlık ve planlama bölümlerinin 
doluluk oranları %80 bandında kalmıştır. Eğitim; üretim, yatırım 
ve istihdam planlamasından kopmadan yeniden örgütlenmelidir. 
Tüm çalışanlara sendikalaşma, güvenceli çalışma, güvenceli iş, 
toplu sözleşme hakları sağlanmalıdır.  Her alanda olduğu gibi 
planlamadan yoksun bir şekilde uygulanan istihdam politikaları, 
ülkemizin ihtiyaçlarını karşılamakta yetersiz, yetişmiş nitelikli 
genç teknik elemanların istihdam edilmesinde başarısızdır. 
Altyapı eksiklikleri, öğretim kadrosu yetersizlikleri, öğrenci 
niteliklerinde meydana gelen düşüşler, müfredatın niteliği ve 
işlevselliği, üniversiteler arası birliktelik, akreditasyon, denklik, 
yeterlilik, eğitimin kalitesi gibi sorunlar bir an evvel giderilmelidir.  

Kamuda teknik hizmetler sınıfında çalışan mühendis, mimar ve 
şehir plancılarının ek göstergeleri ayrımsız 4800-6400 arasında 
yükseltilmelidir. Kamuda sözleşmeli personel uygulaması ve 
kapsam dışı personel statüsü kaldırılmalı, kamudaki teknik 
personel ihtiyacının giderilmesi için kamuda atama bekleyen 
binlerce mühendis, mimar ve şehir plancısının istihdamı 
sağlanmalıdır. Teknik Hizmetler Sınıfı kapsamında ödenen Özel 
Hizmet Tazminatının tavan oranı arttırılarak en az %260 olmalıdır 
ve bu oran emekli aylık ücretlerine de yansıtılmalıdır.  Fabrikada, 
ofiste, sahada ve şantiyede cinsiyet ayrımcılığı ve mobbing 
engellenmelidir. İşçi sağlığı ve iş güvenliği tüm çalışanların ve 
tüm meslektaşlarımızın hakkıdır, iş cinayetlerinin ve iş 
kazalarının önüne geçilmelidir'' şeklinde konuştu.
Mesleklerin temellerinin aşındırılması, toplumla arasındaki bağın 
kesilmesi, mesleklerimizin kamusal özelliklerinin ortadan 
kaldırılmasının kabul olduğunu belirten Nalbant, ''Ülke sanayisi 
ve tarımını bitiren, meslek alanlarını yok eden ranta dayalı 
ekonomi politikaları terkedilmeli; üretime, sanayileşmeye, 
kalkınmaya dayalı ekonomi politikaları benimsenmelidir.  Hem 
toplum kesimlerinin hem de meslektaşlar arasındaki gelir 
adaletsizliği ortadan kaldırılmalı, herkese insanca yaşayabileceği 
temel ücret hakkı tanınmalıdır. Meslek alanları geliştirilerek,  
istihdam üretime dayalı olarak artırılmalı ve işsizlik azaltılmalıdır.  
Ülke düzeyinde insani yaşam koşullarına uygun asgari ücret, 
kıdem tazminatı ve emeklilik hakkı tüm çalışanlara, ayrım 
gözetmeksizin tanınmalıdır. Meslek alanımızı, meslektaşlarımızı 
ve ülkemizin geleceğini tehdit eden uygulamalar karşısında 
sessiz kalmayacağız. Bizler mesleğimizi bilimden, üretimden ve 
toplumdan yana kullanan bir mücadele geleneğinin 
sürdürücüsüyüz. Bu anlayışla TMMOB'nin bilim ve tekniği esas 
alan, kamu çıkarını savunan, eşitlik, özgürlük ve demokrasiden 
yana tavrını korumaya devam edeceğiz.  Ülkemizin ve 
meslektaşlarımızın dayanışmaya ve birlik içinde olmaya en fazla 
ihtiyaç duyduğu bu dönemde 19 Eylül Mühendis, Mimar ve Şehir 
Plancıları Dayanışma Günü'nü kutluyoruz. Yaşasın TMMOB 
Örgütlülüğü!  Yaşasın Mücadelemiz!”  diyerek sözlerini 
sonlandırdı.

“Kalkınmaya Dayalı Ekonomi Politikaları Benimsenmelidir”

İzmir Katip Çelebi Üniversitesi Tıp Fakültesi Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Alper Şener aşı karşıtı hekimlere tepki gösterdi.
Aşının önemini anlatmaya çalıştıklarını belirten Dr. Alper 
Şener, “Sade vatandaşı anlıyorum ama hekim olup aşı 
karşıtlığı yapanları anlamak mümkün değil.  Aşı olma, ilaç 
kullanma, PCR testi yaptırma. Peki ne yapalım? Oksijen 
verelim. Ölen ölsün, Kalan sağlar bizim mi olsun? Bunlar 

nasıl ve neye yemin etmiş? Anlamak zor” dedi.
Pandemi döneminde özellikle yoğun bakımlarda yatan 
hastaların durumunu yakından takip ettiklerini ve olayın 
ciddiyetini gördüklerini söyleyen Şener, “Bir tarafından 
soluyan Covid 19 hastası gören hiç bir insan evladı, böyle 
düşünmez.  Davulun sesi uzaktan hoş geliyor. Ben de 
onların yerinde olsam, zattirizut hastalığına inanmam, test 

falan yaptırmam, aşı da olmam, tek derdim de kırmızı 
pabuç olurdu, ama öyle değil” diye konuştu.

Şener, Aşı Karşıtı Hek�mlere Tepk� Gösterd�: 

“Bunlar Neye Yem�n Etm�ş?”

Çanakkale Dardanelspor'da 
Hedef Tekrar Profesyonel Lig
Geçen yıl pandemi süreci nedeniyle amatör ligler 
oynanmamıştı. 2021 - 2022 sezonu için TFF'nin ligler 
oynatılacak kararının ardından  Çanakkale Dardanel 
Spor Kulübü Yönetim Kurulu toplantısı yapıldı.
Başkan Niyazi Önen, As Başkan Orçun Oktay, Kulüp 
Müdürü Adnan Akan ve Sportif Direktör Deniz Ünver'in 
katılım sağladığı toplantıda futbol okullarının ve alt 
yapının yeniden faaliyete geçirilmesi,  A takıma gerekli 
transferlerin yapılarak hedefin yeniden profesyonel 
liglere geri dönülmesi kararı alındı.  
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Biga Belediyesi, Uzunsu ve Asmalı derelerinde taşkın riskini 
ortadan kaldırmak ve temiz bir görünüm sağlamak için ıslah 
çalışması başlattı.
Biga Belediye Başkanı Bülent Erdoğan, ilçenin önemli bir problemini 
çözmek için DSİ Bölge Müdürlüğü ile başlattıkları görüşmeler 
neticesinde ihale sürecinin tamamlandığını ve Uzunsu deresinde 
taşkın kontrol çalışmalarının başladığını Asmalı deresinin ise 
temizlendiğini açıkladı. Uzunsu deresi taşkın kontrol inşaatı 
ihalesini kazanan firma yetkilileri Başkan Erdoğan'ı ziyaret ederek 
proje hakkında bilgi verdi.
Biga Belediyesi ile DSİ işbirliğinde yapılan ıslah çalışmaları 
kapsamında kış aylarında ve ani yağmur yağışında taşkın, yaz 
aylarında kurumaya bağlı olarak kötü oluşumuyla ilçenin geniş bir 
bölümünü olumsuz etkileyen iki deredeki sorun çözüme 
kavuşuyor. Daha temiz ve güvenilir bir şehir için çalışmalarına 
aralıksız devam eden Biga Belediyesi, yağışlı havalarda 
vatandaşların can ve mal güvenliğini sağlamak, yaz aylarında ise 
oluşabilecek kirlilik ve kötü kokuya karşı dere ıslah çalışmalarını 

tamamlıyor.
Konuyla alakalı bilgilendirmede bulunan ve çalışmalar hakkında 
bilgi veren Biga Belediye Başkanı Bülent Erdoğan, “Uzunsu deremiz, 
Kaşıkçıoba ve Kalafat Köyü bölgemizden gelerek şehrimizin içinden 
Yeniceköy Mahallesi, Tabakhane bölgesi, Sanayi sitesi yanından 
geçerek Şakirbey'den sonra Çınarköprü Köyü'nde Kocabaş 
Çayımızla birleşiyor. Yine aynı şekilde Bahçeli Köyü bölgesinden 
gelerek Şirintepe Mahallemizi paralel dolanan Siteler ile Doğankent 
yerleşim yerlerinin arasından geçip Şakirbey Kavşağında Uzunsu 
deremizle birleşen Asmalı Deremiz var. Bu iki deremiz kış 
aylarındaki yağışlarda, ani ve kuvvetli yağmur yağmasında, kar 
erime döneminde taşkın, yaz aylarında ise kurumaya bağlı olarak 
oluşan koku nedeniyle Biga'mızın önemli problemlerinden olup 
çözüme kavuşturulması için elimizden gelen tüm gayreti gösterdik. 
Özellikle ani yağmurlarda Yeniceköy, Sanayi sitesi ve Doğankent 
bölgesinde dere taşkınları yaşıyorduk. DSİ ile yaptığımız görüşme 
ve yazışma sonucu ihalesi yapılan projemizde çalışmalar başladı. 
Hummalı bir çalışmayla inşallah derelerimiz en kısa sürede temiz 
ve yeni bir görünüme kavuşacak. Uzunsu deremizde yaklaşık 2,5 
kilometrelik mesafede temizleme ile birlikte taşkın kontrol inşaatı 
yapılacak. Asmalı deremizde ise Belediyemiz ekipleri çalışmalarını 
sürdürüyor. Derede ve menfez içinde biriken malzemeler alınıyor ve 
bitki örtüsü temizleniyor. Islah edilecek olan çalışmalar sonucunda 
şehrin bütününde sel riski ve taşkın sorunu ortadan kalkacak, aynı 
zamanda temiz ve estetik bir görünüm güzelliği oluşacak. 
Biga'mızın sorunlarını bir bir çözmeye devam ediyoruz. Allah'ın 
izniyle ıslah ve temizlik çalışmamızla da Biga'mızın büyük bir 
problemini çözüyor ve riski ortadan kaldırıyoruz” diye konuştu.  

Emniyet Genel Müdürlüğü (EGM), Atatürk Havalimanı'nda 
düzenlenen TEKNOFEST 2021'de, envanterine yeni eklenen 
'lazer silahlı drone sistemi' ve Emniyet Müzesi'nde 
muhafaza edilen 'Çanakkale Parası'nı görücüye çıkardı.
Bu yıl dördüncüsü gerçekleştirilen teknoloji fuarı 
TEKNOFEST 2021 başladı. Atatürk Havalimanı'nda 
gerçekleştirilen fuarda 26 Eylül'e kadar ziyaretçi kabul 
edilecek. Emniyet Genel Müdürlüğü de TEKNOFEST'te 
yerini aldı. EGM'nin stantlarında 'lazer silahlı drone sistemi' 
ile Çanakkale Savaşı'nın simgeleri arasında yer alan ve 
Emniyet Müzesi'nde muhafaza edilen 'Çanakkale Parası' 
görücüye çıktı.

 “Bedeli, Çanakkale'de Altın Olarak 
Tesviye Olunacaktır”
EGM'nin standında çokça ilgi gören bir diğer şey ise tarihi 
literatüre 'Çanakkale Parası' olarak geçen, Asteğmen 
Mehmet Muzaffer'in hazırladığı 100 liralık kaime. Birinci 
Dünya Savaşı'nın Çanakkale Cephesi'ndeki savaşın 
Osmanlı ordularının zaferiyle sonuçlanmasının hemen 
ardından, alayın Irak ve Filistin cephelerinde sevkiyatı için 
gerekli olan otomobil ve kamyon lastiği ihtiyacının 
karşılanması amacıyla Asteğmen Mehmet Muzaffer, 
tüccara vermek için bir gecede 50 liralık kaimeyi esas 
alarak 100 liralık bir kaime yaptı. Tüccarın Osmanlı 
Bankası'na karşılığı olan 100 altını almak amacıyla ibrazı 
esnasında kaimenin sahteliği anlaşıldı. Hikayenin bütün 
İstanbul'a yayılmasıyla Şehzade Abdülhalim Efendi 
olaydan haberdar olarak 100 altını tüccara ödedi. 
Asteğmen Mehmet Muzaffer'in ordunun kamyon ve 
otomobil lastiği ihtiyacını karşılamak için bir gecede 
hazırladığı 100 liralık kaime ise İstanbul Polis Okulu'ndaki 
Emniyet Müzesi'ne hediye edildi. 50 liralık kaime üzerinde 
'Bedeli, dersadette altın olarak tesviye olunacaktır' 
yazarken Asteğmen Mehmet Muzaffer'in yaptığı 100 liralık 
kaimede 'Bedeli, Çanakkale'de altın olarak tesviye 
olunacaktır' yazıyor. 

Biga'nın Büyük Bir Problemi Çözülecek!
Bayramiç Red Globe 
Üzümü Hasadı Başladı
Bayramiç ilçesinin yetiştirilen ve kalitesi ile dikkat 
çeken Red Globe cinsi üzümün hasadın başlandı.
Tarım ürünleri ile dikkat çeken Bayramiç'te ürünlerin 
hasadı devam ediyor. Son zamanlarda üzüm alanında 
da atağa geçen Bayramiç'te bağ boğ bozumuna yeni 
bir  ürün daha eklendi. İlçeye bağlı Çavuşlu Köyü'nde 
çiftçilik yapan Ercan Çağlayan'ın yetiştirdiği Red Globe 
cinsi üzüm hasadına başlandı.
Bayramiç Tarım ve Orman Müdürü İbrahim Çobanoğlu, 
Red Globe cinsi üzümlerin hasadına başlandığını 
belirterek, verimin çok iyi olduğunu söyledi.

18 Mart Çan Termik 
Santrali 5 Yıl Süreli 
Çevre İzin ve 
Lisans Belgesi Aldı
Elektrik Üretim A.Ş' ye bağlı 18 Mart Çan Termik 
Santrali; Avrupa Birliği Çevre Mevzuatına uyum 
sağlamak için ülkemizde yürürlüğe giren 'Çevre İzin 
ve Lisansları Hakkında Yönetmelik'  kapsamında 
Çevre İzin ve Lisans Belgesini almaya hak kazandı.
Çan Kaymakamlığı sosyal medya hesaplarından 
yapılan açıklamada; “İş Sağılığı Güvenliği ve Çevre 
Daire Başkanlığının Koordinasyonluğunda yürütülen 
Çevre İzin ve Lisans süreci ile 18 Mart Çan Termik 
Santralinin, insanlığın ortak değerleri olan çevreye 
ve doğaya zarar vermeden 2872 sayılı Çevre 
Kanununa uygun ve uluslararası çevre standartlarda 
üretim yaptığını belgeleyen Çevre İzin ve Lisans 
Belgesinin alınmasında emeği geçen tüm 
personelimize teşekkür ederiz. Ülkemizde enerji 
sektöründe 500 milyon TL'nin üzerinde yapmış 
olduğu çevre yatırımları ile sektördeki öncü Kuruluş 
olan Elektrik Üretim A.Ş, Enerji ve Tabii Kaynaklar 
Bakanlığı'mızın Temiz Çevre ve Kesintisiz Enerji 
hedefi doğrultusunda çalışmalara devam edecektir” 
denildi. 

“Çanakkale Parası” TEKNOFEST'te görücüye çıktı!

“Her Şey Gelir Geçer Ama Yapılan Eserler Hatırlanır”
Çan eski Belediye Başkanı Abdurrahman Kuzu 13 
Haziran 2018 tarihinde temeli atılan ve geçtiğimiz gün 
hizmete girerek hasta kabulüne başlayan Çan Devlet 
Hastanesi ile ilgili açıklamada bulundu.
Sosyal medyasında sitem eden Kuzu, “Yerini 
beğenmeyenler oldu, Çan'ın hastaneye ihtiyacı yok deyip 
şikayet edenler çıktı, hatta biz gelince yerini 
değiştireceğiz orada o hastane olmayacak deyip siyasi 
propaganda yapanlar oldu. Ama günün sonunda 
dönemimizde ki büyük yatırımlardan biri olan yeni 
devlet hastanemiz şimdi hemşehrilerimize hizmet 
sunmaya başladı çok şükür. Her şey gelir geçer ve 
unutulur ama yapılan eserler şehirde yükseldikçe vicdan 
sahiplerince hep hatırlanır. Bu güzel eserin gururunu 
yaşıyoruz. Çan'ımıza hayırlı olsun” dedi.
 Çan Devlet Hastanesi 6 kattan oluşan 100 yataklı binada 
arttırılabilir kapasite ile 144 yataklı olacak şekilde sağlık 
hizmeti verecek. Toplam maliyeti 60 milyon lira olan 
yatırımın kapalı alanı 23 bin metrekare. 34 adet poliklinik 

odası, 4 ameliyat salonu, 12 yoğun bakım yatağı, 18 yatak 
kapasiteli hemodiyaliz ünitesi, 20 Box'lı fizik tedavi 
ünitesi, 12 tane müşahede yatağı  gibi birçok bölüme 
sahip, röntgen, tomografi, diş röntgen gibi görüntüleme 
tetkiklerinin yapılacağı gibi modern, donanımlı bir 
hastane. Ayrıca binada kapalı, yarı açık ve açık olmak 
üzere 200 araç kapasiteli 3 tane otopark mevcut.
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Bandırma Onyedi Eylül Üniversitesi Denizcilik Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Mustafa Sarı, Marmara Denizi'nde yaptığı 
araştırma sonuçlarını açıkladı.
Bandırma Onyedi Eylül Üniversitesi Denizcilik Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Mustafa Sarı, kasım ayında müsilajın 
tekrarlayabileceği uyarısında bulunarak, "Sorunu oluşturan 
koşullar devam ediyor. Müsilaj, temmuz ayı sonu itibarıyla, 
araba büyüklüğündeki parçalarla, denizin dibinde toplandı. 
Dalga hareketleri ve akıntıyla daha da derinlere sürükleniyor. 
Müsilajın parçalanması sonucu ortaya çıkan inorganik besin 
elementleri, yeni bir oluşum için suda zemin hazırlıyor. 
Bunun için kasım ayına çok dikkat etmemiz gerekiyor. Aynı 
sorunu bu aylarda tekrar yaşayabiliriz" dedi.
Bandırma Onyedi Eylül Üniversitesi Denizcilik Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Mustafa Sarı, Marmara Denizi'nde yaptığı 
araştırma sonuçlarını açıkladı. Geçen yıl kasım ayında 
müsilaj uyarısı yaptığını kaydeden Sarı, koşulların devam 
ettiğini ve kasım ayında tekrarlayabileceğini kaydetti.

 'Müsilaj Ağırlaşarak Dibe Çöktü'
 17 Ağustos 2021 tarihi itibariyle su kolonundaki müsilajı artık 
görmediklerini ifade eden Prof. Dr. Sarı, "Yani büyük kümeler, 
tüller şeritler halinde kilometrelerce uzanan müsilaj artık su 
kolonunda görülmüyor. Bunun anlamı, 'müsilaj tamamen 
bitti, kurtulduk' değil. Müsilaj diplerde ne yazık ki büyük 
kümeler halinde halen yatıyor. Çünkü temmuz ayı sonu 
itibariyle 15-25 metre aralığında, neredeyse araba 
büyüklüğünde parçalar haline gelen müsilaj ağırlaşarak dibe 
çöktü. Dipte az akıntılı bölgelerde yığıldı. Dalga hareketiyle, 
akıntılarla daha derinlere sürükleniyor. Ancak 15 metreden 
itibaren dipte etkisini halen sürdürmeye devam ediyor. 
Dipteki süngerleri, mercanları dipte yaşayan diğer hareketsiz 
organizmaları ne yazık ki halen etkilemeye devam ediyor. Bir 
taraftan da parçalanma başladı. Bu olmasını arzu ettiğimiz, 
doğal bir süreç" dedi.

 'Kasım Ayında Yeniden Müsilaj Oluşma 
İhtimali Çok Yüksek'
 Dipte kümeler halinde bulunan müsilajın mikrobiyel faaliyet 
sonucunda parçalanmaya başladığına işaret eden Prof. Dr. 
Sarı, "Parçalanma esnasında, simsiyah bir ince dokulu 
çamura dönüştü. Pis kokulu ince dokulu bir çamur. Bu 
aslında şu an dipteki oksijeni tüketiyor. Bir taraftan da 
parçalanan müsilaj, bu parçalanma sonucu ortaya çıkan 
inorganik besin elementleri yeni bir müsilaj oluşumu için 
suda zemin hazırlıyor diyebilir. Bunun için kasım ayına çok 
dikkat etmemiz gerekiyor. Çünkü geçtiğimiz yıllarda müsilaj 
oluşumu ekim sonu kasım başı gibi başladı. Geçen yılda ben 
ilk müsilaj uyarısını 21 Kasım'da yaptım. Bu sene de kasım 
ayında yeniden müsilaj oluşma ihtimali çok yüksek" diye 
konuştu.

 'Şartlar, Müsilajın Oluşmasına Doğru 
Götürüyor'
 Müsilajın bir sonuç olduğunu vurgulayan Prof. Dr. Sarı, 
"Nedenleri ortadan kaldırmadan sonuçların değişmesini 
bekleyemeyiz. Nedenler neydi ? Küresel iklim değişikliğine 
bağlı deniz suyu sıcaklıklarındaki artıştı. Devam ediyor mu 
ediyor, çünkü buna müdahale edemiyoruz. Diğer nedeni 
neydi ? Marmara Denizi'ndeki kirlilik yüküydü, azot ve fosfat 
gibi besin elementlerinin aşırı derece deşarj edilmesiydi. 
Marmara Denizi'ne deşarjlar devam ediyor mu ? Üzgünüm 
devam ediyor. 25 milyon insanın atıklarının, Sayın Çevre 
Bakanının yaptığı açıklamaya binaen söylüyorum. En iyi 
ihtimalle yüzde 55'i temizleniyor, arıtılıyor. Yüzde 45'i 
arıtılmadan Marmara Denizi'ne deşarj edilmeye devam 
ediliyor. Endüstriyel atıkları daha saymadık bile. Gemicilik, 
tarım ve diğer atıkları da devam ediyor. Yani ikinci faktörü de 
tamam. Üçüncü faktörümüz neydi? Marmara Denizi'ndeki 

durağan şartlar, deniz şartlarının durağan olması. Deniz 
dibiyle yüzeyin arasındaki karışımların azlığı, yüzeydeki 
sirkülasyonların azlığı idi. Karadeniz'den gelen suyun 
etkisiyle hazirandan itibaren yükseldi bu karışım ama ekim 
ayından itibaren tekrar azalacak ve Marmara Denizi'nde 
durağanlığa neden olacak. Yani geçen yıl müsilaj oluşması 
için gerekli olan şartlar şu anda da ne yazık ki müsilajın 
oluşmasına doğru bizi götürüyor. Onun için dikkat etmemiz 
lazım. Dikkatle takip etmemiz gerekiyor" açıklamalarında 
bulundu.

 'Çok Acil 8 Haziran'daki Ciddiyetimize 
Dönmeliyiz'
 Marmara Denizi'ni korumak amacıyla, 22 maddeden oluşan 
eylem planı hazırladıklarını kaydeden Prof.Dr. Sarı, şöyle 
devam etti:
 "Bu harika bir plan oldu. Bir üst politika belgesi oldu. Çevre 
Bakanımız imzaladı, 7 ilin belediye başkanları ve valileri 
imzaladı. 8 Haziran'da bunları uygulamak için yola çıktık. 
Müthiş bir irade, müthiş bir dirayetle yola çıktık. Çevre 
Bakanlığı Türkiye'nin her yerinden buraya denetçiler 
gönderdi. Endüstri kuruluşları gece gündüz denetlendi. 
Sonra, temmuz ayının ortasında müsilajı denizin yüzeyinde 
görmez olduk. 'Oh kurtulduk' fikrine kapıldık, yavaş yavaş 
gevşedik, rahatladık. Hiçbir şey yokmuş gibi davranmaya 
başladık. Hiçbir şey yok değil, şu anda yanlış yoldayız. Çok 
acil olarak hemen 8 Haziran'daki ciddiyetimize, güçlü 
irademize, Marmara Denizi'ni kurtarmak için yaptığımız iş 
birliğine geri dönmemiz gerekiyor. Yoksa önümüzdeki 
yıllarda biz daha çok müsilaj konuşuruz, müsilaj bizim daha 
çok gündemimizi işgal eder, çevresel, ekonomik, sosyal ve 
daha hesap edemediğimiz kayıpların ardı arkası kesilmez. Bu 
bir korku değil, bunu korku vermek için söylemiyorum. Bu 
bir realite, geçmişteki verilere bakıyoruz o verilere göre 
realite"

 Dalgıç Kıyafetleriyle Denize Dalıyor 
İnceleme Yapıyor
 Düzenli olarak haftada iki kez dalış yaptığını ve Marmara 
çevresinden bir gönüllü ekibi oluşturduğunu da aktaran Sarı, 
“Ben haftada iki kez düzenli dalış yapıyorum. Farklı derinlik 
ve bölgelerde izlediğim hassas noktalar var. Bir taraftan da 
su kolonunda müsilaj var mı, yok mu onu takip ediyorum. 
Ben 2-3 noktada bunu yapabilirim. Bütün Marmara 
Denizi'nde gönüllü bir ekibim var. İstanbul Boğazı'ndan tutun, 
Çanakkale Boğazı'na, Gökçeada, Bozcaada'ya kadar uzanan 
bir gönüllü ağı. Buralardaki arkadaşlarım dalışlar yapıyorlar, 
dalış esnasındaki gözlemlerini, müsilajla ilgili bir olay varsa 
ona ilişkin yaptıkları çekimleri, video ve fotoğrafları benimle 
paylaşıyorlar. Ben de bu bilgiler birleştirerek sürekli olarak 
kamuoyunu bilgilendiriyorum. Şu anda da durum aynı 
şekilde devam ediyor. Bütün Marmara Denizi için bu 
söylediklerim geçerli. İzlemeye devam ediyoruz" diye 
konuştu.

“Kasım Ayında Müsilaj Tekrarlayabilir”

Tekrardan Troya Caddesini İlçe Minibüslerinin Kullanmaları Sağlanmalıdır
Türk Eğitim Sen Çanakkale Şube Başkanı Resul Demirbaş, 
Troya Caddesinden ilçe minibüslerinin kaldırılmasının 
kamu çalışanlarını, işçileri ve öğrencileri mağdur ettiğini 
belirterek, ilçe minibüslerinin tekrardan caddeyi 
kullanmalarının sağlanması gerektiğini söyledi.
Demirbaş, yaptığı yazılı açıklamada şu ifadelere yer verdi; 
“Kooperatifler tarafından ilçelerden il merkezine 
taşımacılık faaliyetlerinde bulunan kooperatiflerine ait 
minibüslerine ilişkin alınan Çanakkale Valiliği il Trafik 
Komisyonun 19/08/2020 tarih ve 2020/5 sayılı kararının; 
hukuka ve mevzuata aykırı olduğu, kamu yararı 
gözetilmeden tesis edildiği, il merkezine gelişlerde 07.30-
09.00 ile 17.00-19.00 saatleri arasında düzenleme yapıldığı, 
günün kalan saatlerinde ise herhangi bir düzenleme 
yapılmadığı, anılan saatler dışında gelen yolcuların 
Çanakkale otogarına indirilmesi sonucunun doğduğu ileri 
sürülerek Ezine ve Ayvacık taşıma kooperatifleri 
tarafından T.C. Çanakkale 1. İdare Mahkemesine iptal 

mahkemesi açılmıştır. Çanakkale 1. İdare Mahkemesi 
Çanakkale Valiliği İl trafik Komisyonu kararını iptal etmiş, 
Troya Caddesinin kullanım sıklığı, bu güzergahı kimlerin 
kullandığı, hangi saat aralıklarında ve hangi yönlerden 
gelen veya hangi yönlere giden araçların bu caddeyi 

kullandığı hususlarında herhangi bir araştırma 
yapılmaksızın mahkemenin iptal kararının sadece şeklen 
uygulanmasıyla tesis edilen dava konusu İl Trafik 
Komisyonu kararında hukuka uyarlık bulunmadığı 
sonucuna varılmıştır. İlçelere gitmek için Troya caddesi 
civarında öğrenci, öğretmen, sağlık personeli, işçi ve Kamu 
çalışanı olmak üzere yüzlerce vatandaşımız oturmaktadır. 
Kimisi çocuklarının eğitim durumundan, kimisi eşinin 
çalışma durumundan, sağlık durumundan ya da evinin 
Çanakkale'de olmasından dolayı Çanakkale'de ikamet 
etmekte ve ilçelere her gün geliş gidiş yapmakta olan 
yüzlerce çalışanımız vardır. Çalışanlarımızın ilçelerine 
gitmek için en yoğun olarak kullandıkları Troya 
Caddesinden ilçe minibüslerinin kaldırılması kamu 
çalışanlarını, işçilerimizi ve öğrencilerimizi mağdur 
etmiştir. Biran önce Çanakkale Valiliği İl Trafik Komisyonu 
mahkeme kararına uygulayarak tekrardan Troya Caddesini 
ilçe minibüslerinin kullanmaları sağlanmalıdır.”
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Çanakkale İl Tarım ve Orman Müdürlüğü tarafından hazırlanan, 
Tarım ve Orman Bakanlığı Bitkisel Üretim Genel Müdürlüğü, 
Çanakkale Merkez İlçesine bağlı Sarıcaeli köyünde Nevzat 
İnce'ye ait 20 dekarlık alanda tarla günü düzenledi. Çanakkale İl 
Tarım ve Orman Müdürlüğü tarafından hazırlanan, Tarım ve 
Orman Bakanlığı Bitkisel Üretim Genel Müdürlüğü tarafından 
'Çayır Mera Islah ve Amenajman Projesi' kapsamında 
desteklenen 'Hayvanlar Ota, Güğümler Süte Doysun' projesi 
kapsamında Yemlik Soya ve Silajlık Mısırın aynı tarlaya ayrı ayrı 
ekilip birlikte silaj edilmesi esasına dayanan proje kapsamında 
Çanakkale Merkez İlçesine bağlı Sarıcaeli köyünde Nevzat 
İnce'ye ait 20 dekarlık alanda tarla günü düzenlendi. Tarla 
gününe; Bitkisel Üretim ve Bitki Sağlığı Şube Müdürü Ramazan 
Eren, Koordinasyon ve Tarımsal Veriler Şube Müdür V. Serkan 
Yurdabak, Hayvan Sağlığı ve Yetiştiriciliği Şube Müdürü Latif 
Candan, Sarıcaeli Köyü Muhtarı Ali İhsan Uzunoğlu ve Tarımsal 
Kalkınma Kooperatifi Başkanı Rafet Karaduman, Merkez Tarım 
Kredi Kooperatifi Müdürü Yasemin Kaya, Lapseki İlçesi Umurbey 
Beldesi Tarım Kredi Kooperatifi Müdürü Turan Aktürk, tohum 
firmaları bölge müdürleri, teknik personel ve üreticiler katıldı. 
Bitkisel Üretim ve Bitki Sağlığı Şube Müdürü Ramazan Eren Tarla 
gününde yaptığı konuşmasında; “2018 yılında 5 dekar yemlik 
soya, 5 dekar silajlık mısırdan oluşan deneme alanı kurduk. 
Bundan sonraki yıllarda projemizin alanını daha da genişleterek 
daha çok üreticimizi projemiz ile tanıştırdık. 2021 yılında Tarım 
ve Orman Bakanlığımız Bitkisel Üretim Genel Müdürlüğü "Çayır 
Mera Islah ve Amenajman Projesi" kapsamında projelendirilerek 
sağlanan ödenek ile % 25 üretici, % 75 devlet katkılı olarak 330 
üreticimiz ile 5.310 dekar alanda projemizi uyguladık. 
Önümüzdeki yıllarda hedefimiz projemiz ile daha fazla 
üreticimizi tanıştırmak” dedi. 
Ardından Proje Koordinatörü Ziraat Yüksek Mühendisi Volkan 
Can tarafından tarla gününe katılanlara yemlik soya ve silajlık 
mısır tarımı ve münavebesi ile yemlik soya ile silajlık mısırın 
birlikte karıştırılarak silaj yapılmasının hayvan beslemedeki yeri 
ve önemi konusunda ayrıntılı bilgiler verildi. Son olarak üretici 
Nevzat İnce' de silajlık soya ile mısırı 3 yıldır ürettiğini silaj 

yaparak hayvanlarına yedirdiğini et ve süt verimi artışından 
memnun olduğunu gelecek yılda projeye dahil olmak istediğini 
belirtti. Tarla günü silajlık soya ve mısırın birlikte hasat edilip silaj 
yapılması ile son buldu.

Sarıcaeli Köyünde Tarla Günü

YEDAM G�b� Merkezler Bağımlı B�reyler�n Hayattan Üm�tler�n� Kesmeyeceğ� Yerler
Vali İlhami Aktaş, bağımlılıkla mücadele kapsamında ücretsiz 
psiko-sosyal ve rehabilitasyon desteği veren Yeşilay 
Danışmanlık Merkezini (YEDAM) ziyaret etti.
Cevatpaşa Mahallesi Ziveriye Sokakta faaliyet gösteren 
Yeşilay Danışmanlık Merkezini gezen Vali İlhami Aktaş'a, 
ilimizde yürütülen zararlı alışkanlıklarla mücadele ve 
toplumu bilinçlendirme konusundaki faaliyetler ve YEDAM'ın 
çalışmaları hakkında Sosyal Hizmet Uzmanı Merve İnan 
Alkaç tarafından bilgi verildi.
Ziyarette Vali İlhami Aktaş, YEDAM personeline 
çalışmalarından dolayı teşekkür ederek, görevlerinde 
başarılar diledi. Bağımlılıkla mücadelede etkin rol oynayan 
YEDAM'ın önemine değinen Vali İlhami Aktaş, bağımlılıkla 
mücadelede yapılan çalışmaların çok kıymetli olduğunu, 
YEDAM gibi merkezlerin bağımlı bireylerin hayatını doldurup 
hayattan ümitlerini kesmeyeceği yerler olduğunu belirtti.
Vali İlhami Aktaş'ın YEDAM ziyaretlerinde Psikologlar Ersin 
Alpaslan, Miray Topaloğlu ile Halkla İlişkiler Sorumlusu Nur 
Şam da bulundu. YEDAM, tütün, alkol, madde ve internet ile 
ilgili sorunlar yaşayan kişilere ücretsiz psikolojik ve sosyal 
destek sağlayarak yeniden hayata kazandırılmaları için 
yardımcı oluyor. Aynı zamanda aile ve yakınlarına da destek 
vererek bozulan yaşam düzeninin onarılmasını ve ilişkilerin 
sağlıklı devam etmesini destekliyor.
Yedam'a nasıl başvurulur?
Eğer aile üyelerinizden biri bunları yaşıyor ama danışmanlık 
için gelmiyorsa, bilgi ve danışmanlık almak için Danışma 
Hattı (115)'dan randevu alarak YEDAM'dan hizmet 
alabilirsiniz.

Kimlere hizmet verilir?
12 yaş ve üzerindeki kişilere, tütün, alkol, madde ve internet 
bağımlılığı konusunda destek almak ya da tedavi olmak 
isteyenlere, kişiyi tedaviye yönlendirmek için gerekli 
yöntemleri öğrenmek isteyenlere hizmet veriliyor. YEDAM'da 
sunulan tüm hizmetler tamamen gizlilik ilkesi esas alınarak 
yürütülür ve sunulan tüm hizmetler ücretsizdir. YEDAM 
hizmetlerini ayaktan sürdürmekte ve randevu sistemi ile 
çalışmaktadır.
Kimler başvurabilir?
Tütün bağımlılığı ile mücadele yöntemlerini öğrenmek 
isteyenler,
Alkol kullanımı fazla olanlar,
Madde bağımlılığı tedavisi hakkında bilgi sahibi olmak 
isteyenler,
Yoğun internet kullanımına bağlı yaşamında sorunlar olanlar.  
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Wall Street Journal'ın yayınladığı haberde; platformun, her 
üç genç kızdan biri için beden imajı sorunlarını daha da 
kötüleştirdiği ve gençlerde kaygı ve depresyon oranındaki 
artışa neden olduğu iddia edilmişti.
Mosseri katıldığı bir podcast röportajında raporun 
gerçekliğini doğruladı, ancak aynı zamanda dünya 
çapındaki etkisi nedeniyle sosyal medyanın tıpkı trafik 
kazaları gibi bazı hayatları mahvedebileceğini söyledi: 
“Araba kazaları nedeniyle normalde olduğundan daha fazla 
insanın öldüğünü biliyoruz, ancak genel olarak arabalar 
dünyada yok ettiklerinden çok daha fazla değer yaratıyor.”
Mosseri, Instagram yüzünden kendilerini kötü hisseden 

kullanıcıları görmezden gelmediğini ve bunun gerçek bir 
sorun olduğunu iddia etti:
“Bence önemli olan, bir bütün olarak endüstrinin bu olumlu 
ve olumsuz sonuçları anlamaya çalışması; olumluları 
büyütmek ve olumsuz sonuçları belirleyip ele almak için 
elinden gelen her şeyi yapması. Bu yazının kirli 
çamaşırlarımızı ortaya çıkardığını düşünmüyorum. 
Instagram'ın bu araştırmayı yapmasından gurur 
duyuyorum.”
Ancak Mosseri'nin platformu araba kullanımına 
benzetmesi sosyal medyada pek çok kullanıcıdan eleştiri 
aldı.

Instagram yöneticisi, platformun 'genç kızların 
kötü hissetmesine neden olduğunu' doğruladı

AB, Apple'ın itirazına rağmen ortak telefon şarj cihazı için yasa çıkarmayı planlıyor
Avrupa Birliği temsilcileri, çevre için daha iyi ve 
kullanıcılar için daha uygun olacağı iddiasıyla on 
yıldan fazla bir süredir ortak şarj aleti üretilmesi 
için önerilerde bulunuyordu.
Konuyla ilgili Reuters'a açıklamalarda bulunan bir 
yetkili ise, komisyonun şarj aletlerinin 'cihaz 
satışlarından ayrılmasını ve her model için uyumlu 
olacak yeni bir şarj portu önereceğini' söyledi.
Apple ise, bağlayıcıları tek bir türe uymaya 
zorlayacak kuralların yenilikleri etkileyerek bir 

elektronik atık yığını yaratabileceğini ve 
tüketicileri rahatsız edebileceğini söyledi. 
Rakip Android tabanlı cihazlar, USB-C 
konektörleri kullanılarak şarj edilirken, iPhone 
cihazlar ise Lightning kablosuyla şarj oluyor. 
2019 Komisyonu araştırmasına göre, 2018'de cep 
telefonlarıyla satılan şarj cihazlarının yarısında 
USB mikro-B konektörü, yüzde 29'unda USB-C 
konektörü ve yüzde 21'inde Lightning konektörü 
bulunuyor.
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Ayvacık Fen Lisesi'nde Kimya Öğretmeni olan G.D 21 Eylül 
Pazartesi günü, öğle saatlerinde Kayalar köyünde kendine 
ait bağ evinde asılı olarak bulundu. İntihar ettiği öğrenilen 
iki çocuk babası öğretmenin, bir öğrencisini taciz ettiği 
iddiasına dayanamayarak hayatına kıydığı öğrenildi. 
İntiharından önce arkasında bıraktığı not ise yürekleri 
dağladı. 
Çanakkale'nin Ayvacık ilçesinde, pazartesi günü öğle 
saatlerinde meydana gelen intihar olayının ayrıntıları 
yürekleri dağladı.
Ayvacık Fen Lisesi'nde uzun bir süredir görev yapan iki 
çocuk babası kimya öğretmeni G.D'nin, bir öğrencisini taciz 
ettiği iddiasına dayanamayarak hayatına kıydığı öğrenildi.
Sabah Gazetesinden Ümit Erkan Demircan'ın haberine göre 
öğretmen G.D'nin intiharına neden olan olay iddiaya göre 
şöyle gelişti:

Öğrencinin Taciz İddiasına Dair İfadeleri 
Çelişkili Bulundu
 Önceki gün okulda öğrenim gören bir kız öğrenci rehber 
öğretmenine müracaat ederek öğretmen G.D'nin ders ve 
teneffüs saatlerinde kendisini taciz ettiğini ve öğretmenin 
kendisine mesajlar attığını iddia etti. Okul yönetimi kız 
öğrencinin pedagog eşliğinde dinlenmesine karar verdi.

 İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü 
Soruşturmaya Gerek Görmedi
 Pedagog eşliğinde olayı anlatan öğrencinin ifadelerini 
çelişkili bulan İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü soruşturmaya 
gerek olmadığına karar verdi. Öğrencinin gösterdiği 
mesajları da inceleyen yetkililer, mesaj içeriklerinin 
öğretmen öğrenci ilişkisi arasında yaşanabilecek 
yazışmalar olduğunu tespit etti.

Olayı Öğrenince Bunalıma Girdi
Ertesi sabah okula geldiğinde bir öğrencisinin kendisini 
şikâyet ettiğini öğrenen öğretmen G.D. bir anda endişeye 
kapıldı. Okuldan aracıyla ayrılan G.D. Ayvacık İlçesi'ne bağlı 
Kayalar Köyü'nde bulunan bağ evine gitti. Burada uzun bir 
süre kalan genç öğretmen kendisine atılan suçlamanın 
şokuyla uzun bir mektup bırakarak kendini tavana astı.

Telefonla Ulaşılamayınca Bağevine 
Bakıldı
Genç öğretmenin kaybolmasının ardından endişeye 
kapılan ve o da öğretmen olan  eşi N.D. polis ve Jandarma 
yetkililerine bilgi verdi. Öğretmen G.D'nin telefonunun 
kapalı olması nedeniyle uzun bir süre kapalı olduğunu 
tespit eden emniyet güçleri yakınlarının verdiği Bilgiler 
Doğrultusunda G.D'nin Kayalar Köyü'ndeki Bağ Evine 
Hareket Etti.

"Ben Suçsuzum, Bana İftira Atıldı…”
 Bağ evine giden Jandarma yetkileri korkunç manzara ile 
karşılaştı. Olay yerinde G.D'nin kendi el yazısıyla uzun bir 
mektup bıraktığı ortaya çıktı. G.D'nin mektubunda "Ben 
suçsuzum. Bana iftira atıldı. Eşime ve aileme çok iyi bakın" 
yazdığı ileri sürüldü. Olayla ilgili Jandarma soruşturma 
başlattı.  

Taciz İddiası İntihara Sürükledi!
Yıkım İşi Yaptırılacak
Gelibolu Belediye Başkanlığı yıkım işi yaptıracak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr 
internet sitesinde yayınlanan ilana göre;  Gelibolu 
Belediye Başkanlığı ilçemiz sınırları içerisinde imar 
kanununa aykırı, encümeni tarafından yıkım kararı 
alınan ruhsatsız ve ruhsat veya eklerine aykırı 
yapıların yıkımı yapım işi 4734 sayılı Kamu İhale 
Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü 
ile ihale edilecek.

Koruyucu Malzeme 
Ve Ekipmanları Alınacak
Çan Linyitleri İşletmesi Müdürlüğü Koruyucu 
malzeme ve ekipmanları alınacak
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr 
internet sitesinde yayınlanan ilana göre; Çan Linyitleri 
İşletmesi Müdürlüğü muhtelif koruyucu malzeme ve 
ekipmanları alımı  4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 
19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale 
edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda 
EKAP üzerinden alınacak.

İdari Binası Büyük 
Onarımı Yaptırılacak
Ezine Orman Fidanlık Şefliği idari binası büyük 
onarımı yaptırılacak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr 
internet sitesinde yayınlanan ilana göre; Ezine Orman 
Fidanlık Şefliği İdari Binası Büyük Onarım İşi yapım işi 
4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu 
maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek 
olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP 
üzerinden alınacak.

Kat Karşılığı Konut İnşaatı Yaptırılacak
Çanakkale Belediyesi kat karşılığı konut inşaatı yapımı 
ihalesine çıktı
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; Çanakkale Belediyesi 
Mülkiyeti Belediyeye ait olan,  Arslanca Mahallesi, 
H16C14A2B pafta, 1062 ada, 22 nolu parselinde kayıtlı 
1.383,00 m2 miktarındaki arsanın üzerinde mevcut imar 
durumuna uygun olarak “ 5 Kat Konut Alanı”nın 
projelendirilmesi, üretilen projeye uygun olarak “ 5 Kat 
Konut Alanı” inşaatının yapılması 2886 Sayılı Devlet İhale 
Kanununun 35/a maddesine göre kapalı teklif usulü ile 
ihale edilecek.

İnşaat Bakım Malzeme Ambarı Yapımı Hizmeti Alınacak
EÜAŞ 18 Mart Çan Termik Santrali İşletme Müdürlüğü 
İnşaat bakım malzeme ambarı yapımı hizmeti alacak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre;  Eüaş 18 Mart Çan Termik 

Santrali İşletme Müdürlüğü inşaat bakım malzeme ambarı 
yapılması hizmet alımı  4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 
19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek. 
İşe başlama tarihinden itibaren 90(Doksan) gün.


